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Vizita tovarăşului NICOLAE CEAUŞESCU 
în  municipiile Buzău şi P loieşti

Adunarea populară din municipiul Buzău

PRODUCŢIA ANULU1 1974-  
condiţii materiale, tehnice şi 
organizatorice ireproşabile I
■ Ritmuri înalte de creştere pentru anul '74
■ Imperative cunoscute şi totuşi...
■ Sarcină la zi: nominalizarea producţiei 

şi desfacerea ei

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
secretar general al Partidului 
Comunist Român, preşedintele 
Consiliului de Stat al Republicii 
Socialiste România, a făcut 
miercuri o vizită de lucru în în
treprinderi din judeţele Buzău şi 
Prahova.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu a 
fost însoţit în această vizită de 
tovarăşii Ilie Verdeţ şi Miron 
Constantinescu.

Conducători ai organelor lo
cale de partid şi de stat, repre
zentanţi ai colectivelor întreprin
derilor, specialişti au raportat 
conducătorului partidului şi sta
tului nostru felul cum se înfăp
tuiesc obiectivele stabilite de 
Congresul al X-lea şi Conferinţa 
Naţională ale P.C.R., sarcinile şi 
indicaţiile date de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu cu prilejul vi
zitelor anterioare, realizările ob
ţinute pe tărîmul dezvoltării in
dustriei, agriculturii, culturii, în 

I domeniul edilitar-gospodăresc, al 
j ridicării nivelului de trai al oa- 
I menilor muncii, parte integrantă 
a eforturilor poporului nostru 
pentru construirea societăţii 
socialiste multilateral dezvoltate, 
pentru ridicarea patriei noastre 
pe noi trepte ale civilizaţiei şi 
progresului.

Urmînd la scurt timp după vi
zitele în întreprinderi din jude
ţele Galaţi, Brăila şi Mureş, ac
tuala vizită a secretarului gene
ral al partidului se înscrie în 
acţiunile menite ca pe baza ana
lizării situaţiei de pe teren, a 
consultării activului de partid şi 
de stat, a specialiştilor şi munci
torilor, să se stabilească cele mai 
eficiente măsuri pentru îndepli
nirea planului cincinal înainte de 
termen, punerea în producţie în 
termen a noilor obiective indus
triale, perspectivele dezvoltării 

j economico-sociale în anii viitori.
Obiective de seamă ale vizi

tei le-au constituit sarcinile ce 
decurg din recenta scrisoare pe 
care tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
secretar general al Partidului Co
munist Român, a adresat-o pri
milor secretari ai comitetelor ju 
deţene de partid, în legătură cu 
realizarea şi livrarea produselor 
fabricate de întreprinderile con
structoare de maşini. în mod deo
sebit s-a insistat în decursul dia
logului de lucru purtat cu con
ducătorii organelor locale de 
partid şi de stat, miniştri, condu
cători ai întreprinderilor, specia
lişti asupra necesităţii utilizării 
capacităţilor de producţie şi în
deplinirii sarcinilor de cooperare, 
a realizării planului de reînnoire 
şi modernizare a produselor, a 
reducerii consumurilor de materii 
prime şi materiale. S-a menţionat 
că o datorie prioritară a condu
cerilor întreprinderilor, a organi
zaţiilor de partid o constituie 
stricta respectare a termenelor 
de livrare contractuală a utilaje
lor, instaurarea unei discipline 
fenne în ce priveşte controlul 
calităţi! şi verificarea utilajelor 
în bancurile de probă pe care 
trebuie să şi le asigure uzinele 
furnizoare, preasamblarea în în
treprinderile producătoare a uti
lajelor pentru a se evita reme
dierile efectuate în condiţii grele 
şi adesea necorespunzătoare pe 
şantierele noilor obiective, îmbu
nătăţirea activităţii consiliilor de 
controt muncitoresc, a consiliilor 
de calitate din toate întreprinde
rile, activizarea şi întărirea răs
punderii comisiilor de recepţie a 
investiţiilor. înfăptuirea ansam
blului de sarcini cuprinse în scri
soarea tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu este menită să ridice 
pe o nouă treaptă calitatea şi 
viabilitatea utilajelor tehnologice, 
maşinilor-unelte, aparaturii de 
măsură si control, instalaţiilor de 
automatizare şi aparatelor elec- 
trocasnice, să asigure realizarea 
de produse cu parametri tehnico- 
funcţionali de cel mai înalt ni
vel, corespunzător experienţei 
acumulate de industria noastră 
socialistă, cerinţelor economiei 
naţionale, asigurării competitivi
tăţii produselor româneşti pe 
piaţa mondială.

La ora 8,30, elicopterul cu care 
a călătorit tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu aterizează pe stadio
nul Crîng, din oraşul Buzău. în 
frumoasa zi de toamnă tîrzie 
domneşte o atmosferă sărbăto
rească. în uşoara adiere a vîntu- 
lui flutură sute de drapele roşii 
şi tricolore. Pe mari panouri, în
cadrate de stemele partidului _ si 
statului nostru, se puteau citi in
scripţiile: „Trăiască Partidul Co
munist Român!“. „Trăiască Repu
blica Socialistă România!". Pe. o 
mare pancartă, sub portretul 
secretarului general al P.C.R., se
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Din zona industrială, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu se îndreaptă 
spre centrul oraşului, răspunzînd 
din maşina deschisă aclamaţiilor 
miilor de locuitori.

Odată cu dezvoltarea indus
trială, Buzăul cunoaşte profunde 
prefaceri pe tărîm edilitar-gospo- 
dăresc. _ în perioada 1966—1972, 
numai din fondurile statului au 
fost construite aproape 6 500 a- 
partamente, la care se adaugă 
alte sute de apartamente din fon
durile cetăţenilor, cu sprijinul 
statului. Noi edificii de cultură, 
şcoli, instituţii sanitare au dat o 
nouă înfăţişare oraşului.

La Casa de cultură a sindicate
lor — construcţie modernă, dată 
recent în folosinţa oamenilor 
muncii din oraş — a avut loc o 
întîlnire a tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu cu activul de partid 
din judeţ.

în sală se aflau membri ai co
mitetului judeţean şi ai comitete-

Dragi tovarăşi,

Daţi-mi voie să vă adresez tuturor 
celor prezenţi la această mare adu
nare populară, locuitorilor munici
piului şi judeţului Buzău un căldu
ros salut din partea Comitetului Cen
tral al partidului, a Consiliului de 
Stat, Consiliului dé Miniştri, precum 
şi din partea mea personal. (Aplau
ze prelungite, urale).

Ne aflăm în municipiul Buzău în- 
tr-o vizită de lucru. Aş dori să de
clar, de la început, că avem impre
sii plăcute despre rezultatele pe ca
re oamenii muncii din Buzău le ob
ţin în înfăptuirea programului trasat 
de Congresul al X-lea şi de Confe
rinţa Naţională ale partidului. Atît 
în industrie, cit şi în agricultură au 
fost obţinute rezultate însemnate. 
Doresc,, de aceea, să adresez cele 
mai calde felicitări muncitorilor, in
ginerilor, tehnicienilor, ţăranilor, tu
turor oamenilor muncii pentru aces
te rezultate bune. (Urale, aplauze 
prelnnqite; se scandează: „Ceauşescu- 
P.C.R.“).

Mi-a făcut o deosebită bucurie să 
pot constata că de la ultima vizită 
pe care am făcut-o în Buzău atît in
dustria şi agricultura, cit şi' oraşul 
s-au transformat mult. S-au con
struit noi întreprinderi industriale, 
noi locuinţe, noi aşezări culturale. 
Toate acestea atestă preocuparea 
partidului de a înfăptui neabătut po
litica de dezvoltare armonioasă a 
tuturor localităţilor, a întregii noas
tre ţări — condiţie de bază pentru 
victoria programului de făurire a so
cietăţii socialiste multilateral dez
voltate, pentru trecerea la înfăptui
rea comunismului pe pămîntul Româ
niei! (Urale, aplauze prelungite; se 
scandează „Ceauşescu şi poporul"}.

Tot ceea ce aţi realizat în Buzău, 
dragi tovarăşi, constituie o contri
buţie preţioasă la realizările generale 
ale poporului nostru, care, du
pă cum ştiţi, înfăptuieşte cu succes 
deosebit programul trasat de Con
gresul al X-lea al partidului. 
De altfel, după cum ara mai menţio
nat şi în alte împrejurări, pe pri
mele nouă luni ale acestui an in
dustria noastră socialistă s-a dezv'ol- 
tat într-un ritm de 14,7 la sută faţă 
de perioada corespunzătoare a anu
lui 1972. Şi oamenii muncii din Bu
zău şi-au adus contribuţia îa aceste 
măreţe realizări obţinute de poporul

lor orăşeneşti de partid, secretari 
ai comitetelor de partid din în
treprinderi şi ai comitetelor co
munale de partid, reprezentanţi 
ai organizaţiilor de masă şi ob
şteşti.

La intrarea în sală a tovară
şului Nicolae Ceauşescu, partici
panţii îl aclamă îndelung.

Adunarea a fost deschisă de 
tovarăşul Ion Sîrbu, prim-secretar 
al Comitetului judeţean de partid, 
care a salutat, în numele oame
nilor muncii din judeţul Buzău, 
prezenţa în această parte a 
secretarului general al partidu
lui, tovarăşul Nicolae Ceauşescu. 
In continuare vorbitorul a făcut 
o amplă trecere în revistă a si
tuaţiei economice a judeţului, 
subliniind munca plină de dăruire 
a oamenilor muncii pentru reali
zarea cincinalului înainte de ter
men.

Au luat cuvîntul ing. Sandu 
Eugen, şeful serviciului produc-

român! (Aplauze prelungite, urale; 
se scandează: „Ceauşescu-P.C.R.“).

Ne preocupăm constant de a asi
gura ridicarea condiţiilor de viaţă, 
materială şi spirituală, a poporului. 
Ceea ce s-a realizat în acest do
meniu în judeţul şi în oraşul Buzău 
sínt o dovadă grăitoare a faptului 
că partidul nostru face totul ca, pe 
măsura sporirii avuţiei naţionale, să 
se asigure creşterea bunăstării po
porului. Aceasta reprezintă însăşi 
esenţa politicii generale a partidu
lui nostru. Tot ceea ce înfăptuim 
este destinat omului, bunăstării şi 
fericirii lui! Vom face totul ca bu
năstarea şi fericirea poporului nostru 
să crească continuu! (Urale, aplauze 
prelungite; se scandează: „Ceauşescu 
şi poporul“).

Fără îndoială că, vorbind de ceea 
ce am realizat pînă acum, avemvtot 
dreptul să privim cu satisfacţie suc
cesele obţinute în întreaga ţară şi, 
desigur, şi succesele dobîndite de 
oamenii muncii din Buzău. Dar, nu 
putem spune că nu mai sínt lipsuri, 
că nu mai avem unele lucruri de 
făcut pentru ca activitatea noastră 
să meargă şi mai bine.

In vizita pe care am făcut-o as
tăzi în mai multe întreprinderi din 
Buzău am constatat, pe lingă multe 
rezultate bune, o serie de neajun
suri la care însă nu aş dori să mă 
refer in cadrul acestei adunări. 
Le-am discutat cu colectivele din 
întreprinderi, am avut o şedinţă cu 
activul de partid, am dezbătut acolo 
mai pe larg atît realizările, cit şi 
lipsurile, am stabilit şi măsurile ce 
trebuie luate pentru lichidarea lor 
şi pentru a asigura mersul liotărît 
înainte în toate domeniile de acti
vitate. Veţi lua cunoştinţă de ceea 
ce am discutat în cadrul adunării cu 
activul de partid, pentru că vom pu
blica în presă. Cunoaşteţi că întot
deauna activitatea partidului nostru 
este adusă la cunoştinţă întregului 
popor. Tocmai în aceasta constă 
forţa şi tăria de neînvins a parti
dului nostru, în faptul că se con
sfătuieşte întotdeauna cu poporul, că 
uneşte eforturile întregii naţiuni, 
pentru a asigura mersul înainte al 
României pe calea socialismului şi 
comunismului. (Urale, aplauze pre
lungite; se scandează: -Ceauşescu- 
P.C.R.“).

Sínt convins că oamenii muncii 
din Buzău vor Sprijini în întregime

ţie la întreprinderea de sîrmă şi 
produse din sîrmă, Podar Onoiir, 
directorul Întreprinderii de gea
muri, Georgeta Stoian, brigadieră 
şi secretar al Comitetului de par
tid din C.A.P. Pietroase.

Intîmpinat cu deosebită însu
fleţire, a luat cuvîntul tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu.

Cuvîntarea tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu este urmărită cu deo
sebită atenţie şi primită cu vii 
şi îndelungi aplauze.

Intîlnirea cu activul de partid 
îa sfîrşit într-o atmosferă entu
ziastă, în care regăsim plenar ex
primate sentimentele de dragos
te şi recunoştinţă pe care le nu
tresc toţi locuitorii judeţului — 
întregul nostru popor — faţă de 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, a- 
deziunea lor deplină la politica 
marxist-leninistă a partidului, ho-
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măsurile pe care le-am stabilit în 
cadrul activului de partid, că, îm
preună cu comuniştii, ei îşi vor uni 
eforturile pentru a asigura înfăptui
rea în cele mai bune condiţiuni a 
programului de dezvoltare a indus
triei şi agriculturii, a întregii vieţi 
economice, sociale şi culturale din 
judeţ. Sínt încredinţat că oamenii 
muncii din Buzău vor aduce o con
tribuţie şi mai însemnată la progra
mul general de dezvoltare a ţării, 
la eforturile întregului popor pen
tru înfăptuirea sarcinilor trasate de 
Congresul al X-lea al Partidului. Am 
convingerea că şi judeţul Buzău va 
îndeplini planul cincinal în mai pu
ţin de 5 ani, contribuind astfel la 
dezvoltarea mai rapidă a patriei 
noastre pe calea progresului şi civi
lizaţiei (Urale, aplauze îndelungate; 
se scandează: „Ceauşescu-P.C.R.“).

Cu această convingere, doresc să 
vă adresez dumneavoastră, celor 
prezenţi, tuturor oamenilor muncii 
din municipiul şi judeţul Buzău u- 
rarea de a obţine noi succese în ac
tivitatea pentru înfăptuirea progra
mului trasat de Congresul al X-lea, 
multă sănătate, multă fericire! (A- 
plauze puternice, prelungite; se scan
dează: „Ceauşescu-P.C.R.“. Cei pre
zenţi la adunarea populară ovaţio
nează îndelung pentru Partidul Co
munist Komán, pentru Comitetul 
Central, pentru secretarul general al 
partidului, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu).

Am păşit d e . curînd pragul ulti
mului trimestru al anului, perioadă 
încărcată de duble semnificaţii. Pe 
de o parte, în aceste zile se hotă
răşte amploarea succeselor pe care 
întreprinderile noastre le vor înscrie 
în bilanţul apropiat al acestui an 
hotărîtor de cincinal, se orientează 
eforturi cu o .amplitudine crescută 
către acele sectoare şi domenii 
marcate de felurite neajunsuri în 
scopul diminuării şi lichidării rămi- 
nerilor în urmă; pe de altă parte — 
şi asupra acestui aspect voi zăbovi 
mai detaliat — zilele acestea se află 
sub semnul pregătirii febrile a pro
ducţiei anului viitor prin asigurarea 
tuturor condiţiilor materiale, tehnice 
şi organizatorice capabile să facili
teze un demaraj optim şi realizarea 
sarcinilor economice sporite din 
1974.

In ansamblul său, planul din anul 
viitor prefigurează înăuntrul jude
ţului nostru dezvoltarea accelerată 
a tuturor sectoarelor de activitate, 
în primul rînd a industriei. Compa
rativ cu.anul pe care îl vom încheia 
curînd, în 1974 producţia globală 
industrială va spori cu 19,3 la sută, 
creşterea faţă de prevederile ini
ţiale ale planului cincinal fiind 
importantă. Ţinînd seama de a- 
ceste prevederi mobilizatoare, de 
faptul că sporurile de producţie se

Colectivul de muncă al Grupului 
de şantiere pentru construcţii indus
triale din Sibiu a intrat în ultimul 
trimestru cu hotărîrea fermă de a-şi 
mobiliza toate resursele creatoare 
în vederea realizării şi depăşirii. sar
cinilor de plan pe acest an — hotă
rîtor pentru îndeplinirea cincinalului 
înainte de termen. Drept mărturie 
stau eforturile depuse de construc
tori pe şantierele de investiţii din 
judeţ, care au înţeles că experienţa 
pozitivă dobîndită în lunile august 
— septembrie trebuie continuată şi 
dezvoltată.

Iată ce ne-a relatat, în acest sens, 
ing. Vasile Vlad, directorul Grupu
lui de şantiere pentru construcţii 
industriale din Sibiu.

•  Pe şantierul întreprinderii „Car- 
bosin* din Copşa Mică constructorii 
şi-au mobilizat forţele la obiectivul 
hala de granuläre unde se lucrează 
intens la montajul structurii de re
zistenţă pentru asigurarea fronturi
lor în vederea amplasării utilajelor 
necesare procesului de producţie. 
Se remarcă, în mod deosebit, echipa 
de dulgheri condusă de Iohan 
Müller.

vor concretiza în produse fizice ce- 
, rute de economia naţională sau de 
pieţele externe, se poate aprecia că 
industria judeţului nostru \“a conti
nua să deţină în viitor o pondere 
însemnată în totalul producţiei glo
bale a tării.

Sporuri importante va înregistra 
exportul, capitol la care prevederile 
de plan depăşesc pe cele ale anului 
1973 cu aproape 27 la sută. în ace
laşi timp, la productivitatea muncii 
creşterea acesteia pe un salariat în 
industria republicană va fi de 18 la 
sută, ajungîndu-se la o valoare de 
peste 210 mii lei pe salariat. Pe 
seama acestui indicator urmează să 
se obţină cea mai mare parte din 
sporul de producţie planificat.

Iată, foarte succint, obiectivele pe 
care Ie avem de atins în 1974. Evi
dent, ele nu sínt deloc uşoare şi de 
aceea trebuie abordate cu un plus 
de responsabilitate. Nu încape în
doială că realizarea lor exemplară 
este strict condiţionată de modul în 
care sínt folosite aceste zile pen
tru pregătirea producţiei viitoare. 
Fiecare unitate economică trebuie 
în cel mai scurt timp să cunoască 
în amănunt cantităţile fizice şi sorti
mentele pe care le va livra diverşi
lor beneficiari interni şi externi. 
De aceea, acţiunea de încheiere a

•  La obiectivul sere — Dumbră
veni, în paralel cu executarea lu
crărilor de organizare, zilele acestea, 
brigada condusă de Simion Pamfilie 
lucrează la montarea construcţiilor 
metalice la prima seră de 6 ha. din 
suprafaţa totală de 50 ha.

•  Pe şantierul Fabricii de nutre
ţuri combinate şi la silozurile de 
cereale din Sibiu, după terminarea 
unui important volum de terasamen- 
te au început lucrările de turnare a 
betoanelor în fundaţii. Alături de 
echipa de betonişti a lui Vasile Mol
dovan, brigada condusă de Gligor 
Matei confecţionează în ritm susţi
nut cofrajele glisante.

•  Echipele de zidari ale lui Mutei 
Ramseur, loan Popa, loan Chintz şi 
Huser Vogel şi-au mobilizat între
gul potenţial productiv în vederea 
finisării — pe de-o parte — , şi a 
accelerării ritmului de lucru — pe 
de altă parte — la căminele pentru 
nefamilişti de la I.P.A.S. şi întreprin
derea mecanică Mîrşa, în vederea 
dării în folosinţă, cit m ai, repede 
posibil, a acestora.

contractelor economice de desfacere 
a producţiei şi de organizare teh- 
nico-materială trebuie să se desfă
şoare — acolo unde a trenat — cu 
maximă intensitate. Datele statistice 
relevă faptul că la sfîrşitul prime
lor 9 luni erau încheiate contracte 
numai pentru 30,4 la sută din va
loarea totală a producţiei marfă ce 
urmează a se realiza în 1974.

Faptele dovedesc că avem de-a 
face cu o situaţie paradoxală: pe de 
o parte, producătorii îşi cunosc ca
pacităţile de producţie şi, în gene
ral, ştiu ce au de produs sau cel 
puţin ce pot produce, pe de altă 
parte însă nu au încheiat contracte 
ferme cu beneficiarii decit într-o 
proporţie scăzută pentru această pe
rioadă ceea ce ridică numeroase 
semne de întrebare pentru viitorul 
apropiat.

Avem, fără îndoială, şi unităţi în 
care s-a acţionat din timp, cu per
severenţă şi eficacitate. Se eviden
ţiază în acest sens rezultatele bune 
obţinute de întreprinderea de ex
tracţii gaz metan, întreprinderea me
canică, „Emailul roşu“ Mediaş, 
FLARÖ, IFET şi „7 Noiembrie" din 
Sibiu, topitoriile din Dumbrăveni şl 
Cîrţa. întreprinderea „11 Iunie“ Cis- 
nădie, unităţi în care producţia 
marfă pentru 1974 a fost contrac
tată la desfacere în proporţie de 80 
pînă la 100 Ia sută. în acelaşi timp, 
în alte unităţi — Întreprinderea de 
şuruburi Mediaş (15,6 la sută), „Ba
lanţa" (15 la sută), „Carbosin" Copşa 
Mică (17 ia sută), „Libertatea“ (11,7 
la sută), „8 Mai“ Mediaş (4 la sută), 
întreprinderea de geamuri Mediaş 
(3,1 la sută“, „Steaua roşie" (20,3 
la sută) —- se cere intensificată ac
ţiunea de perfectare a contractelor 
economice de desfacere a produc
ţiei, Ia intern şi export, întrucît pro
porţiile actuale sínt nesatisfăcă
toare. O situaţie îngrijorătoare se 
întîlneşte Ia întreprinderea „Record" 
Sibiu, întreprinderea de piele şi în
călţăminte Agnita, „Victoria“ Sibiu, 
întreprinderea industriei laptelui Si-

(ContÎEUare în pag. a IlI-a) 

IOAN FOLEA
directorul Direcţiei judeţene 

de statistică

CINECLUB
PENTRU

TIPOGRAFI
La Casa de cultură a sindicate

lor din centrul de judeţ s-a con
stituit cineclubul „Făclia tipo
grafului", nouă formă de activi
tate a membrilor de sindicat de 
Ia întreprinderea poligrafică din 
Sibiu, a cinefililor amatori din 
această unitate.

Ca preşedinte de onoare al ci- 
neclubului a fost ales tovarăşul 
Laurentiu Dragomirescu, pre
şedintele Uniunii sindicatelor din 
poligrafie, presă, editură, radio şi 
televiziune. Conducerea lucrativă 
a activităţii revine, ca pre
şedinte, tovarăşului loan Sim- 
tion, responsabilul comisiei mun
că politică şi cultural-educativă 
din cadrul comitetului sindicatu
lui poligrafic Sibiu.

Dezbatere pe tema 
valorificării supe
rioare a materiei 

prime şi materialelor
Secţia de propagandă a Comi

tetului judeţean de partid Si
biu organizează, astăzi, o dezba
tere cu cadrele de conducere din 
întreprinderile „13 Decembrie" 
Sibiu, „8 Mai" Mediaş, F.I.P.A. 
— Agnita, şi de Ia Uniunea jude
ţeană a cooperativelor meşte
şugăreşti.

Dezbaterea va fi axată pe va
lorificarea superioară a materiei 
prime şi materialelor, precum şi 
a deşeurilor din industria de 
piele şi încălţăminte.

!N PAGINILE //-///
Vizita tovarăşului 

Nicolae C eauşescu  
în municipiile Buzău  

şi Ploieşti

mm &
Printre instalaţiile moderne privind serviciile curente ale noii unităţi „Auto
service" din Mediaş, recent dată în folosinţă, figurează şi instalaţia de 
spălat autoturisme cu funcţionare şi în timpul iernii.

Vă punem la dispoziţie date pentru un răspuns afirmativ la întrebarea:

Doriţi o locuinţă proprietate personală 1
0 Primul pas (şi cel mai simplu): opţiunea 0 Avantaje şi sprijin. 
0 Acţiuni în întîmpinarea dorinţelor cetăţenilor 0 Cine se decide 
repede... dştigă. 0 „Sîntem bucuroşi că vom avea casa noastră".

Reglementările cu privire Ia 
construcţia de locuinţe proprie
tate personală şi cumpărarea de 
locuinţe au fost primite favora
bil de populaţie. Cetăţeni de di
verse profesiuni şi vîrste, cu o 
sftuatie familială sau alta au ex
primat calde aprecieri la adresa 
conducerii partidului şi statului 
pentru grija ce o poartă oameni
lor muncii, familiilor celor ce 
muncesc. In Sibiu, acţiunea de 
evaluare a preturilor şi de pu
nere în vînzare a unor aparta
mente situate in cartiere noi sau 
în case vechi, din alte zone ale 
municipiului, a demarat în con
diţii bune. Există, de asemenea, 
premise favorabile pentru inten
sificarea acestei acţiuni' în pe
rioada următoare şi în anii vii
tori. „Primii mohicani“ — ca să 
le iicem aşa — s-au îngrijit să 
figureze pe liste, să depună a- 
vansul sau să solicite şi să ob

ţină credite de la stat prin 
C.E.C. Nu-i mai puţin adevărat 
că există, la această oră, condiţii 
pentru o intensificare a demer
surilor în această chestiune. 
Avem în vedere, în special, o 
anume direcţie a eforturilor, 
aceea care priveşte punerea la 
dispoziţia populaţiei a tuturor 
elementelor şi datelor care să 
asigure orientarea cetăţenilor, 
explicarea reglementărilor care-i 
asigură cetăţeanului posibilitatea 
cumpărării locuinţei pe care o 
ocupă. In spiritul acestor cerinţe 
legitime am socotit utilă o 
incursiune multiplană în perime
trul problemei care interesează 
un mare număr de cetăţeni din 
Sibiu.

. . .  La sediul Consiliului popu
lar al municipiului, pe un panou 
anume sínt afişate listele cu cei

care au fost propuşi de conduce
rile colective, din întreprinderi şi 
instituţii pentru a-şi cumpăra lo
cuinţa în care stau. Este vorba 
pînă acum .de 111 familii pro
puse de întreprinderi şi aprobate 
de Comitetul executiv. Listele ră- 
mîn 30 de zile afişate, pentru a 
da posibilitate celor interesaţi şi 
care se socotesc îndreptăţiţi să 
facă eventuale contestaţii.

Din convorbirea noastră cu to
varăşii Constantin Buzdughină şi 
Flerman Schuster, prim-vicepre- 
şedinte şi, respectiv vicepre
şedinte al Consiliului popular al 
municipiului Sibiu, extragem cî- 
teva date care interesează pe ce
tăţenii doritori să-şi cumpere lo
cuinţă. *

„A fost formată o comisie, pe 
care o conduce tovarăşul H. 
Schuster, pentru evaluarea Io-, 
căinţelor. Ceea ce trebuie să 
ştie cetăţenii se referă ia faptul 
că recomandarea pentru cumpă
rarea locuinţei o dau comitetele 
oamenilor muncii din întreprin
derile unde lucrează solicitanţii

(fie trimiţînd un tabel cu toţi 
cei ce doresc să cumpere casa 
în care locuiesc, fie pe cererea 
respectivului solicitant). Pentru 
acest an, la recomandarea între
prinderilor, punem la dispoziţia 
populaţiei 184 de apartamente 
dar, subliniem, în funcţie de so
licitări, vom mări acest număr. 
Locuinţele propuse se află la 
blocuri noi (predilect), în case 
vechi, în locuri unde cetăţenii 
sínt coproprietari cu statul. Am 
stabilit deja o listă de locuinţe 
care se vor vinde în 1974, pe 
care comisia le va evalua.

„Avem evaluate Ia această 
dată 126 de apartamente — ne 
.spune tovarăşul H. Schuster. 
Spre a intensifica acţiunea şi a 
veni în sprijinul cetăţenilor 
ne-am gîndit să continuăm cu 
apartamente din blocurile unde 
unii locatari au şi solicitat (şi s-a

(Continuare în pag. a III-a) 
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Cuvîntarea t
Nicolae Ceauşescu la adunarea 
populară din mun

Din graficul şantierelor

Se lucrează intens pentru 
realizarea şi depăşirea 

sarcinilor de plan
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Vizita tovarăşului NICOLAE CEAUŞESCB în  municipiile Buzău şi P loieşti
în municipiul Buzău în municipiul Ploieşti(Urmare din pag.

află urarea: „Bine aţi venit în 
judeţul Buzău, iubite tovarăşe 
Nicolae Ceauşescu“.

La coborîrea din elicopter, to
varăşul Nicolae Ceauşescu este 
întîmpinat de tovarăşul Ion Sîrbu, 
prim-secretar al Comitetului ju
deţean al P.C.R., preşedintele Co
mitetului Executiv al Consiliului 
popular »1 judeţului Buzău, de 
alţi reprezentanţi ai organelor lo
cale de partid şi de stat.

Mii de locuitori ai Buzăului, 
veniţi să intîmpine pe secretarul 
general al partidului, îl salută 
cu îndelungi urale, îi fac o caldă 
manifestaţie de dragoste şi stimă, 
exprimîndu-şi recunoştinţa pentru 
activitatea neobosită pe care o 
desfăşoară pentru prosperitatea 
naţiunii noastre socialiste, pentru 
triumful cauzei păcii şi socialis
mului în lume. Se scandează în
delung: „Ceauşescu—P. C. R.“,î
„Ceauşescu şi poporul",
„Ceauşescu-eroism, România-co- 
munism“.

O gardă de onoare, alcatuita 
din militari ai forţelor armate, 
membri ai gărzilor patriotice şi 
tineri din detaşamentele de pre
gătire pentru apărarea patriei^ 
prezintă onorul. Se intonează Im
nul de Stat al Republicii Socialis
te România.

După datina celei mai alese 
ospitalităţi, localnici în costume 
naţionale oferă tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu pîine şi sare, 
îl îmbie să guste din plosca cu 
vin.

Pionieri oferă buchete de flori. 
De la stadion, tovarăşul Nicolae 

Ceauşescu şi ceilalţi conducători 
de partid şi de stat care-1 înso
ţesc se îndreaptă spre zona in
dustrială Buzău-sud.

Vizita de lucru începe, semni
ficativ, la una din marile unităţi 
economice ale oraşului •— între
prinderea mecanică de utilaj teh
nologic, rod al politicii de indus
trializare socialistă promovate 
cu consecvenţă de partid, care 
a imprimat municipiului Buzău — 
asemenea tuturor localităţilor ţă
rii — o dezvoltare impetuoasă şi 
care a dat noi dimensiuni hărni
ciei şi iscusinţei locuitorilor de 
pe aceste meleaguri.

Gazdele înfăţişează momentele 
mai importante din viaţa între
prinderii, care, a fost reconstruită 
din mers, subliniind că micul a- 
telier de recondiţionat saboţi de 
cale ferată existent acum trei de
cenii, a devenit astăzi o puterni
că şi modernă unitate economică. 
Se arată că o dată hotărîtoare în 
istoria întreprinderii, care stăruie 
încă în amintirea colectivului, a 
constituit-o reprofilarea ei pe u- 
tilaj tehnologic, la indicaţia tova
răşului Nicolae Ceauşescu.

Aici, se produc lunar peste 800 
de tone de utilaj tehnologic, ur- 
mînd ca în anul 1976, prin dubla
rea capacităţilor, să se ajungă la 
28 000 de tone pe an.

Ascultînd explicaţiile date, to
varăşul Nicolae Ceauşescu subli
niază necesitatea ca uzina, îm
preună cu proiectantul, să îmbu
nătăţească fluxul tehnologic, a- 
vînd în vedere creşterea diversi
ficării şi complexităţii producţiei 
faţă de prevederile iniţiale. Se
cretarul general al partidului cere 
să se studieze posibilitatea folo
sirii mai judicioase a spaţiilor 
existente şi a celor ce vor fi con
struite, precum şi a completării 
lor cu utilaje ce se impun, a cu
prinderii laboratoarelor în struc
tura halelor, pentru a se ajunge 
la o îmbinare mai strînsă între 
cercetare şi activitatea producti
vă, pentru ca inginerii şi ceilalţi 
specialişti să poată urmări în
deaproape, nemijlocit, întregul 
proces de producţie şi să asigure 
în mod ferm controlul de calita
te.

Dialogul continuă, apoi, in cî- 
teva secţii de bază ale întreprin
derii.

Pretutindeni, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu este întîmpinat cu 
multă însufleţire, cu bucurie. Se
cretarul general se opreşte în 
dreptul mai multor agregate, cer
cetează procesul tehnologic, strîn- 
ge miinile ce i se întind cu căl
dură. Conducătorul partidului şi 
statului recomandă extinderea 
mecanizării, pentru a se crea 
condiţii superioare de lucru mun
citorilor.

Secretarul general al partidu
lui abordează, în continuare, îm
preună cu ministrul loan Avram, 
cu celelalte cadre de conducere 
şi specialişti, o sferă largă de 
probleme, discuţia dobîndind ca
racterul unei cuprinzătoare ana
lize, cu profunde implicaţii eco
nomice.

La întreprinderea „Metalurgi
ca“, tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
ceilalţi conducători de partid şi 
de stat au sosit în momente de
osebite pentru viaţa şi munca 
harnicului colectiv de muncitori, 
ingineri şi tehnicieni de aici: în 
stadiul definitivării planurilor de 
dezvoltare a întreprinderii şi ca 
urmare a trecerii ei din rîndul 
unităţilor de interes local în cel 
al întreprinderilor constructoare 
de maşini.

O expoziţie, cuprinzînd produse 
ale întreprinderii „Metalurgica", 
înfăţişează pe viu preocupările 
de pină acum ale acestei unităţi 
economice buzoiene, pune în evi
denţă priceperea şi hărnicia oa
menilor ei. Printre acestea se a- 
flă numeroase repere pentru trac
toare, pe care muncitorii de aici 
le realizează încă de anul trecut 
în cadrul acţiunii de cooperare 
cu Uzina de tractoare din Braşov.

Gazdele propun tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu să examineze 
schiţele de modernizare şi dez
voltare a întreprinderii, urmă
rind traducerea în viaţă a sarci
nilor trasate de secretarul gene
ral al partidului, privind extinde
rea cooperării, sporirea contribu
ţiei fiecărei uzine la mărirea 
producţiei.

întreprinderea „Metalurgica", 
care are tradiţii şi dis
pune de forţe necesare capabile, 
si-a propus să devină un impor
tant furnizor de piese pentru u-

zinele constructoare de maşini. 
Tovarăşul Nicolae Ceauşescu ce
re factorilor de răspundere să 
analizeze atent modul cum se 
vor face extinderile, astfel încît 
să se asigure fluxul cel mai a- 
propiat de producţie. De aseme
nea, conducătorul partidului şi 
statului recomandă ca lucrările 
de transformare a fabricii să se 
execute în paralel cu producţia. 
Este examinată, apoi, amplasarea 
noilor construcţii. Relevînd per
spectivele de dezvoltare a acestei 
întreprinderi, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu a subliniat că este ne
cesar să se folosească chibzuit 
terenul existent în incinta ei, fă
ră a se afecta alte suprafeţe, evi- 
tîndu-se totodată, demolarea con
strucţiilor existente.

In încheierea vizitei, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu trasează sar
cină ministerului de resort ca în 
urma discuţiilor care au avut loc 
să definitiveze într-un timp scurt 
planul de dezvoltare şi extindere 
a întreprinderii „Metalurgica" din 
Buzău şi să-l prezinte conducerii 
partidului pentru examinare.

In apropiere se face un scurt 
popas la atelierele de reparaţii ale 
utilajelor pentru grupul de şan
tiere de construcţii forestiere şi 
materiale de construcţii.

în continuare se vizitează în
treprinderea de utilaj terasier, 
una din cele mai noi unităţi eco
nomice ale municipiului Buzău. 
Informînd despre preocupările în
treprinderii, gazdele arată că, 
deşi a intrat de curînd în pro
ducţie, uzina a început să pro
ducă primele două tipuri de ru
louri compactoare, gama utilaje
lor terasiere urmînd să se extin
dă treptat.

In discuţia cu colectivul între
prinderii şi cadrele ministerului 
de resort, cu organele de partid 
şi de stat, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu a indicat ca ministe
rul să prezinte un program de 
măsuri pentru îmbunătăţirea pro
filului de fabricaţie prin introdu
cerea în producţie a unor utilaje 
tehnologice de complexitate ri
dicată şi a unor utilaje necesare 
economiei forestiere. In acest 
context, a subliniat necesitatea 
urgentării completării utilajelor 
şi a instalaţiilor prevăzute în do
tarea fabricii, în funcţie de pro
filul ce va fi stabilit. Secretarul 
general al partidului a recoman
dat, de asemenea, să se studieze 
cooperarea cu firmele din străi
nătate pentru realizarea unor u- 
tilaje care să asigure mecaniza
rea completă a lucrărilor tera
siere.

Următorul obiectiv al vizitei de 
lucru a secretarului general al 
partidului îl constituie întreprin
derea de geamuri — cea mai 
mare unitate de acest fel din 
ţară.

Conducerea unităţii informează 
despre eforturile depuse de co
munişti, dé întregul colectiv, 
pentru a obţine rezultate tot mai 
bune în producţie. Învingînd di
verse greutăţi în confruntarea cu 
tehnoloqiile complexe ale proce
sului de fabricaţie, sticlarii bu- 
zoieni au obţinut, de la an la an, 
indici superiori.

— Vă arătăm, tovarăşe Nicolae 
Ceauşescu, că mai avem unele 
greutăţi, realizările noastre nu ^ 
sínt încă la nivelul cerut de 
dumneavoastră, de conducerea de 
partid şi de stat — spune direc
torul întreprinderii.

In centrul preocupărilor comi
tetului de partid, a comitetului 
oamenilor muncii, a comuniştilor, 
a tuturor muncitorilor, ingineri
lor şi tehnicienilor stă atingerea 
în cel mai scurt timp a parame
trilor proiectaţi la secţiile de 
geam şlefuit şi duplex, la secto
rul de prelucrări. In acest sens 
se menţionează că s-au luat mă
suri în vederea calificării a circa 
100 de muncitori, a ridicării cali
ficării şi specializării a peste 600 
de muncitori şi tehnicieni din în
treprindere.

Pe parcursul vizitei, secretarul 
general al partidului se opreşte 
în repetate rînduri, urmăreşte 
procesul de fabricaţie, condiţiile 
de muncă, se interesează de mo
dul în care este asigurat contro
lul fabricaţiei.

— Trebuie să dispară complet 
operaţiunile de manipulare ma
nuală, să fie mecanizat în între
gime şi transportul pieselor, al 
geamurilor, de la o maşină la 
alta — spune tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu. Aţi făcut ceva în a- 
ceastă direcţie, dar nu totul.

Secretarul general al partidului 
cere ca specialiştii să studieze cu 
grijă, cu atenţie fiecare loc de 
muncă în vederea unei continue 
îmbunătăţiri a organizări^ pro
ducţiei, a muncii, mijloc impor
tant de sporire a producţiei, a 
eficienţei activităţii economice.
De asemenea, recomandă condu
cerii ministerului, centralei in
dustriale ca diversele puncte de 
contrpl al calităţii, pe faze şi 
operaţii, să fie dotate cu noi a- 
parate din cele mai moderne de 
măsură şi control, care să ajute 
pe muncitori în îmbunătăţirea 
parametrilor calitativi,^ astfel ca 
pe poarta fabricii să iasă numai 
produse de calitate, corespunză
toare exigenţelor mereu sporite 
ale pieţei interne şi externe.

La încheierea vizitei, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu are o discuţie 
cu conducerea întreprinderii, cu 
ministrul industriei uşoare, con
ducerea centralei, privind îmbu
nătăţirea activităţii fabricii din 
Buzău, precum şi unele aspecte 
ale dezvoltării industriei de gea
muri din ţara noastră. Cu acest 
prilej, s-a subliniat, din nom ne
cesitatea aplicării _ unor măsuri 
care să permită atingerea în cel 
mai scurt timp a capacităţilor de 
producţie prevăzute la toate sec- 

' ţiile, diminuarea consumurilor, 
realizarea unor produse de cali
tate cu cheltuieli mai scăzute. 
Apreciind că în localitate există 
forţe de muncă, că întreprinde
rea a acumulat experienţă în 
producţie, că sínt specialişti 
buni, cu iniţiativă, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu a cerut mi

nistrului de resort să analizeze 
posibilitatea de amplasare în ca
drul întreprinderii a unei linii 
tehnologice de geam flouat — 
procedeu nou, de mare eficienţă, 
care asigură obţinerea unor pro
duse de calitate corespunzătoare 
pentru fabricarea oglinzilor cris
tal, a parbrizelor şi geamurilor 
laterale ale autovehiculelor.

Coloana oficială de maşini stră
bate, apoi, Aleea industriilor, 
unde se află alte noi unităţi eco
nomice ale muncipiului.

Se vizitează apoi întreprinde
rea de mase plastice, unde oas
peţii sínt informaţi despre im- 
protanta dezvoltare pe care a 
cunoscut-o unitatea chimică bu- 
zoiană, despre faptul că în vii
torii ani aici se va construi o 
fabrică de ţevi din materiale 
plastice pentru irigaţii.

— Mesajul adresat de dumnea
voastră, tovarăşe Nicolae 
Ceauşescu colectivului întreprin
derii, în 1972, cu prilejul împli
nirii a 20 de ani de existenţă, a 
reprezentat şi reprezintă pentru 
noi toţi un puternic imbold în 
traducerea în viaţă a sarcinilor 
mobilizatoare ce ne revin din ho- 
tărîrile Congresului al X-lea şi 
ale Conferinţei Naţionale a parti
dului — menţionează directorul 
întreprinderii. Vizita dumnea
voastră, tovarăşe secretar gene
ral, coincide cu realizarea în a- 
ceastă zi a unei producţii glo
bale în valoare de 100 milioane 
lei peste prevederile primilor trei 
ani ai cincinalului.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
este invitat să viziteze sectoarele 
de producţie ale întreprinderii.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
cere ca Ministerul Industriei Chi
mice să se preocupe ele realiza
rea unor utilaje destinate spo
ririi capacităţii de prelucrare^ a 
maselor plastice, să sprijine în
treprinderea buzoiană în amena
jarea unei secţii pentru produ
cerea de utilaje prin autodotare.

Manifestările entuziaste de dra
goste, respect şi adîncă stimă, 
pentru grija ce o poartă dezvol
tării tuturor localităţilor ţării, cu 
care locuitorii municipiului ^Bu
zău l-au întîmpinat pe tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, pe ceilalţi 
conducători de partid şi de stat, 
în tot timpul vizitei în oraşul lor, 
sínt continuate, cu aceeaşi inten
sitate de locuitorii comunelor, Li- 
pia, Merei, Stîlpu şi Ulmeni, prin 
care conducătorii de partid şi de 
stat au trecut în drum spre ul
timul obiectiv al vizitei în judeţul 
Buzău — „Staţiunea experimen
tală viticolă Pietroasa".

— Încercăm sentimente de  ̂ de
osebită mîndrie —* a spus direc
torul staţiunii, Valeriu Popa, a- 
dresîndu-se tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu — de a vă avea oas
pete în această frumoasă zi de 
toamnă, acum cînd,. făcînd bilan
ţul muncii unui întreg an, sărbă
torim 80 de ani de existenţă a 
acestei cunoscute staţiuni experi
mentale. Valorificarea însuşirilor 
calitative ale soiurilor dé viţă de 
vie prin tehnologiile stabilite de 
staţiune a atras apreciere unani
mă vinurilor sale care au obţinut 
la concursurile internaţionale şi 
republicane 85 de medalii de aur 
şi argint.

In continuare, directorul infor
mează despre contribuţia staţiunii 
la sporirea producţiei de struguri, 
la zonarea viticulturii în judeţ şi 
organizarea viilor în sistem in
tensiv, ilustrată de faptul că nu
meroase unităţi agricole coopera
tiste din judeţ au realizat în a- 
cest an producţii de peste 16 000 
kg struguri la hectar.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu a 
felicitat călduros pe specialişti şl 
cercetători cu prilejul împlinirii 
a 80 de ani de activitate a sta
ţiunii, precum şi pentru succese
le înregistrate în munca lor de zi 
cu zi şi le-a urat noi realizări 
pentru dezvoltarea viticulturii ro
mâneşti.

De la sediul staţiunii, secreta
rul general al partidului, ceilalţi 
conducători de partid şi de stat, 
sínt conduşi pînă la elicoptere, 
în uralele şi ovaţiile lucrătorilor 
staţiunii, ale cetăţenilor comunei.

O gardă militară prezintă ono
rul.

Secretarul general al partidu
lui, ceilalţi oaspeţi, îşi iau rămas 
bun de la conducătorii organelor 
locale de partid şi de stat, răs
punde aclamaţiilor celor prezenţi 
şi se îndreaptă către Ploieşti, ur
mătoarea etapă a vizitei.

Elicopterul, avînd Ia bord pe 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu ate
rizează la ora 15,45 pe Hipodro
mul din Ploieşti.

După intonarea Imnului de Stat, 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
trece în revistă garda de onoare, 
alcătuită din militari ai forţelor 
armate, din membri ai gărzilor 
patriotice şi detaşamentelor de 
pregătire militară a tineretului.

Coloana de maşini se îndreaptă 
apoi spre întreprinderea meca
nică de utilaj tehnologic din 
Ploieşti. De-a lungul străzilor, 
mii de cetăţeni ai oraşului 
aclamă îndelung, manifestîndu-şi 
bucuria de a-1 avea din nou in 
mijlocul lor pe conducătorul 
partidului şi statului nostru.

Vizita de lucru a tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu începe la în
treprinderea mecanică de utilaj 
tehnologic — aflată în acest an 
într-un amplu şi profund proces 
de reprofilare, ca urmare a in
dicaţiilor exprese date de secre
tarul general al partidului, în ve
derea satisfacerii cerinţelor spo
rite de utilaj chimic necesare pu
nerii în funcţiune a unor impor
tante obiective industriale ale 
cincinalului.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
este informat că în luna mai, po
trivit indicaţiilor superioare, în
treaga uzină a început să fie re
profilată, pentru a veni în întîm- 
pinarea necesităţilor tot mai mari 
de utilaj chimic pe care îl recla
mă dezvoltarea vertiginoasă a , a-

/ V

După încheierea vizitei în cele 
trei întreprinderi ploieştene con
structoare de maşini, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu s-a întîlnit, la se
diul Comitetului judeţean al P.C.R., 
cu activul de partid Prahova.

Luînd cuvîntul, Ion Catrinescu, 
prim-secretar al Comitetului jude
ţean Prahova al P.C.R., a salutat cu 
căldură prezenţa secretarului gene
ral al P.C.R. la această întîlnire şi 
a făcut o trecere în revistă a reali
zărilor obţinute de oamenii muncii 
din judeţul Prahova.

In continuare vorbitorul a spus:
Sintern pe deplin conştienţi că în 

activitatea noastră, a organului ju
deţean de partid, a organelor şi or
ganizaţiilor de partid din judeţ, a 
consiliilor şi comitetelor oamenilor 
muncii, a colectivelor de muncă din 
întreprinderi şi instituţii mai per'-’ 
sistă unele neajunsuri care împie
dică obţinerea unor rezultate mai 
bune, pe măsura potenţialului uman 
şi tehnic de care dispunem. In mod 
deosebit, asemenea neajunsuri se 
resimt încă în cadrul unor între
prinderi constructoare de maşini din 
judeţul nostru, mai ales la Între
prinderea de utilaj chimic din 
Ploieşti, prin livrarea cu întîrziere 
a unor utilaje tehnologice pentru in
dustria chimică şi, uneori, şi de 
slabă calitate.

Situaţia creată prin îndeplinirea 
necorespunzătoare a unor obligaţii 
contractuale de către colectivul a- 
cestei întreprinderi faţă de Combi
natul „Azomureş“ a fost pe larg 
dezbătută în plenara comitetului ju
deţean de partid din 15 octombrie, 
precum şi la faţa locului de către 
secretariatul Comitetului judeţean 
de partid. Aşa cum aţi indicat dum
neavoastră, această problemă a con
stituit, de asemenea, obiectul unei 
analize exigente şi minuţioase în 
plenara cu activul de partid de la 
această unitate şi care va continua 
cu întreaga masă de salariaţi.

Vă asigurăm, tovarăşe Nicolae 
Ceauşescu, că pe baza măsurilor 
stabilite ca urmare a criticilor adre
sate de dumneavoastră în timpul 
vizitei de lucru la Tîrgu Mureş şi 
a sarcinilor pe care ni le-aţi trasat 
prin Scrisoarea adresată primilor 
secretari ai comitetelor judeţene de 
partid, programelor adoptate de ple
narele cu activul comitetului jude
ţean de partid şi al întreprinderii de 
utilaj chimic vom lichida toate ne
ajunsurile atît în cadrul acestei uni
tăţi, cît şi în toate unităţile econo
mice din judeţ pentru îndeplinirea 
exemplară — la toţi indicatorii — 
a sarcinilor şi obligaţiilor contrac
tuale.

In încheiere vorbitorul a spus:
Pe deplin conştienţi de responsa

bilitatea care ne revine, călăuziţi 
permanent de exemplul dumneavoas
tră, ne angajăm să depunem întrea-

cestei ramuri industriale a Româ
niei socialiste. Acest proces am
plu a impus dezvoltarea unor 
probleme de complexitate deose
bită, ca înzestrarea tehnică, în
suşirea tehnologiilor şi procese
lor de producţie specifice noului 
profil şi aplicarea lor la capaci
tăţile de producţie existente, pre
gătirea profesională specială a 
vechilor cadre.

Secretarul general al partidului 
este invitat de gazde să viziteze 
unele sectoare de producţie. In 
secţia construcţii metalice, unde 
prind formă viitoarele vase pen
tru propán şi mari recipiente- 
răcitoare, precum şi alte produse, 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu se 
interesează de modul în care se 
fac probele pe tronsoane la uti
lajul tehnologic pentru industria 
chimică şi recomandă ca anumite 
piese componente ale cazanelor 
să fie produse în cantităţi mai 
mari pentru a se asigura şi ne
cesarul altor uzine cu profil si
milar din ţară. în faţa liniei de 
sudură automată în mediu inert, 
conducătorul partidului şi statu
lui apreciază dispozitivele exis
tente — realizate în totalitate în 
uzină — şi cere ca asemenea 
aparatură să se generalizeze şi la 
alte uzine.

Apreciind experienţa bogată, 
realizările acestui colectiv care a 
adaptat din mers procese tehno
logice cu totul noi şi specifice 
într-un timp relativ scurt şi fără 
ca producţia să sufere, tovarăşul

ga noastră energie şi pricepere în 
slujba realizării întregii politici in
terne şi externe a partidului nostru 
de făurire a societăţii socialiste mul
tilateral dezvoltate.

Au luat apoi cuvîntul Nan Ştefan, 
secretar al Comitetului de partid al 
întreprinderii de utilaj chimic Plo
ieşti, Maria Şerbănescu, secretar al 
Comitetului de partid al Fabricii 
„Dorobanţul" din Ploieşti, Ion Pe- 
truţa, director al Combinatului de 
îngrăşăminte chimice Valea Călugă
rească, Ing. Gheorghe Dinu, directo
rul uzinelor „1 Mai“ din Ploieşti.

întîmpinat de cei prezenţi la a- 
ceastă întîlnire de lucru cu puter
nice urale şi ovaţii, ia cuvîntul to
varăşul Nicolae Ceauşescu. Cuvîn- 
tarea secretarului general al P.C.R. 
a fost subliniată în repetate rînduri 
cu aplauze prelungite.

După încheierea întîlnirii de lucru 
cu activul de partid, în piaţa din fa
ţa sediului Comitetului judeţean

Dragi tovarăşi,
Ne aflăm în Ploieşti într-o vizită 

de lucru. Cred că nu trebuie să vă 
mai spun ce ne-a determinat să fa
cem chiar în aceste zile vizita a- 
ceasta, deoarece aţi citit „Scînteia" 
şi cunoaşteţi unele neajunsuri pe 
care le-am constatat. Am considerat 
că este bine să discutăm cu condu
cerile, întreprinderilor, cu comuniştii, 
cu activul de partid, cu toţi oamenii 
muncii, felul cum se desfăşoară ac
tivitatea pentru înfăptuirea progra
mului trasat de Congresul al X-lea 
al partidului. (Aplauze puternice).

Aş dori să încep prin a vă adresa 
celor prezenţi la această mare adu
nare populară, tuturor cetăţenilor din 
municipiul Ploieşti şi din judeţul 
Prahova, salutul călduros al Comite
tului Central, al Consiliului de Stat, 
al Consiliului de Miniştri, precum 
şi al meu personal. (Aplauze puter
nice).

Această vizită, ca şi cele din alte 
judeţe, se înscrie în preocupările 
continue ale conducerii noastre de 
partid şi de stat de a se sfătui per
manent cu organizaţiile de partid, 
cu comuniştii, cu oamenii muncii, 
cu toţi cetăţenii asupra problemelor, 
principale ale politicii interne şi ex-

Nicolae Ceauşescu a recomandat 
să se meargă din ce în ce mai 
mult spre utilaje tot mai com
plexe, de mare tehnicitate. In 
faţa noii hale a cazangeriei, dată 
în  funcţiune cu trei luni în urmă, 
are loc un fructuos dialog în 
cursul căruia se abordează si 
problema viitoarelor investiţii, 
secretarul general al partidului 
subliniind că sínt întrunite con
diţii bune pentru dezvolta
rea şi extinderea uzinei. 
In acest context, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu arată că noile 
investiţii să ţină cont de specia
lizarea şi complexitatea utilajelor 
viitoare. „Este o uzină cu o ve
che experienţă, iar adaptarea pro
ducţiei noi se poate face din 
mers“, spune secretarul general 
al partidului, care atrage atenţia 
asupra formării de cadre bine 
pregătite în meseriile pe care le 
necesită introducerea în fabrica
ţie de noi produse, realizarea de 
utilaje tot mai complexe.

Gazdele informează pe secreta
rul general că există unele difi
cultăţi în elaborarea tehnologii
lor de producţie, precum şi des
pre necesitatea creării unui labo
rator special de probe. Tovară
şul Nicolae Ceauşescu cere, în 
context, o folosire raţională a 
forţelor proprii, a forţelor 
existente în vederea soluţio
nării tuturor problemelor le
gate de producţie. „Trebuie să ne 
adaptăm noilor situaţii“, a sub
liniat conducătorul partidului şi

Prahova al P.C.R., a avut loc o a- 
dunare populară la care au partici
pat mii de oameni ai muncii, cetă
ţeni ai municipiului Ploieşti. Apari
ţia Ia balconul sediului comitetului 
judeţean de partid a tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu este salutată cu 
ovaţii şi urale de participanţii la a- 
dunare. Se scandează minute în şir 
„Ceauşescu-P.C.R.“, „Ceauşescu şi 
poporul“.

Deschizînd adunarea, Ion Catrines
cu, prim-secretar al Comitetului ju
deţean Prahova al P.C.R., a expri
mat bucuria comuniştilor şi tuturor 
oamenilor muncii din municipiul 
Ploieşti de a-1 avea din nou în mij
locul lor pe conducătorul iubit al 
partidului şi statului nostru.

întîmpinat cu puternice aclamaţii 
şi urale, ia cuvîntul tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu.

Apoi tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
coboară în faţa sediului Comitetului 
judeţean, unde o gardă militară

terne, pornind de la faptul că socie
tatea socialistă pe care noi o edifi
căm este opera poporului însuşi, ca
re îşi făureşte, în mod conştient, 
destinul, propriul său viitor. Tocmai 
acest dialog permanent cu întregul 
nostru popor asigură unitatea de 
voinţă, de muncă şi de luptă, în fă
urirea socialismului, pentru victoria 
societăţii socialiste multilateral dez
voltate şi a societăţii comuniste pe 
pămîntul României. (Aplauze puter
nice).

Trebuie să spun că şi de data a- 
ceasta ne-au produs o mare satisfac
ţie cele constatate în întreprinderi
le vizitate cît şi informarea prezen
tată de comitetul judeţean de partid 
cu privire la înfăptuirea planului pe 
acest an, la aportul oamenilor mun
ci din Ploieşti şi din Prahova, la în
deplinirea cincinalului în mai puţin 
de 5 ani, la realizarea programului 
trasat de Congresul al X-lea şi de 
Conferinţa Naţională, de făurire a 
societăţii socialiste multilateral dez
voltate. (Aplauze puternice).

Pe nouă luni ale acestui an, în 
întreaga ţară, oamenii muncii au 
realizat o creştere a producţiei in
dustriale de 14,7 la sută, dînd peste 
plan o producţie de peste 1 miliard 
de lei. La aceasta au adus o con
tribuţie importantă şi oamenii 
muncii din Ploieşti şi din judeţul 
Prahova care au înfăptuit planul pe 
primele 9 luni cu o depăşire de 
peste 140 milioane Iei. De aceea, ţin 
să adresez cele mai calde felicitări 
tuturor oamenilor muncii din Ploieşti 
şi din judeţul Prahova. (Aplauze pu
ternice, prelungite, urale).

Sé înfăptuiesc, de asemenea, cu 
succes măsurile privind creşterea 
nivelului de trai, material şi spiri
tual al întregului nostru popor. Cu
noaşteţi măsurile luate în această 
privinţă, sporurile de salarii din 
toamna acestui an, faptul că, în 
1974—1975, vom trece la o a doua 
majorare a salariilor, în aşa fel în
cît la sfîrşitul cincinalului venitu
rile reale ale oamenilor muncii să 
crească mai mult decît era prevăzut. 
Şi pe această cale se demonstrează 
încă o dată că tot ceea ce facem, 
întreaga politică, esenţa societăţii 
noastre are în centru omul, bună
starea şi fericirea sa. Vom face to
tul pentru ca poporul nostru să 
ducă o viaţă tot mai îmbelşugată, 
tot mai fericită, tot mai civilizată! 
(Aplauze, urale. Se scandează: 
„Ceauşescu-P.C.R.").

Fără îndoială că ne produce tu
turor satisfacţie atunci cînd consta
tăm realizarea programului — de 
dezvoltare în ritm intens a întregii 
noastre societăţi socialiste. Dar sîn- 
tem comunişti şi avem obligaţia să 
facem totul pentru a merge cît mai 
hotărît înainte în toate domeniile! 
Atunci cînd apar unele lipsuri, cînd 
se comit unele igreşeli şl se ivesc

statului. Tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu cere ca între această 
întreprindere şi uzina de utilaj 
chimic din imediata apropiere să 
existe sectoare şi compartimente 
comune atît în domeniul concep
ţiei, mecanic-şef, cît şi în cel al 
pregătiri producţiei şi fabricaţiei, 
pentru a evita irosirea de forte, 
precum şi a permite’ folosirea în 
comun a unor dotări costisitoare 
de înaltă tehnicitate. „Tendinţa 
generală, a arătat tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, este de unifi
care şi concentrare a producţiei, 
şi nu de fărîmiţare. Trebuie să 
avem în vedere uzine specializate 
de mare tehnicitate". In această 
ordine de idei, secretarul general 
recomandă să se aibă în vedere 
şi concentrarea pe tipuri de pro
duse. „Problema specializării, a 
continuat tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, trebuie avută în ve
dere nu numai la nivelul între
prinderilor, ci şi la nivelul cen
tralei şi, mai ales, la nivelul ora
şului dv. Numai aşa vom putea 
asigura şi dotarea corespunzătoa
re cu aparate şi utilaje tehnolo
gice. Numai aşa va creşte şi po
tenţialul uzinei. Dacă vrem pro
ductivitate, calitate, complexitate, 
trebuie revizuită întreaga con
cepţie de organizare a acestor 
întreprinderi. Nu trebuie să răraî- 
nem la vechea formă de organi
zare. Veţi putea ca în anul vii-

(Continuare în pag. a III-a1

prezintă onorul. Secretarul general 
al P.C.R. străbate pe jos piaţa din 
centrul municipiului Ploieşti, încon
jurat cu dragoste de miile de oameni 
ai muncii prezenţi aici, care îşi iau 
rămas bun, îi urează multă sănătate 
şi fericire.

Cu aceste sentimente este condus 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu de ce
tăţenii Ploieştiului, prezenţi, cu tor
te în număr impresionant pe artere
le centrale ale oraşului, manifestîn
du-şi satisfacţia şi bucuria pentru 
vizita pe care secretarul general al 
P.C.R. a făcut-o în acest vechi cen
tru industrial.

Reportajul vizitelor a fost realizat
de:

ADRIAN IONESCU, VICTOR 
STAMATE, SORIN STRUJAN, 
NICOLAE VAMVU, MIRCEA 
IONESCU. GH. BRÄTFSCU, 
P. UIIACAN, I. SOCACIU, 
C. ZI.ÄVOG.

greutăţi, avem obligaţia să acţio
năm cu fermitate pentru înlăturarea 
lor, pentru a asigura mersul înainte.

Am dezbătut pe larg în activul de 
partid, atît succesele mari realizate 
de oamenii muncii din Ploieşti, cî» 
şi unele neajunsuri, şi mai cu seamă 
măsurile ce trebuie luate în vederea 
înfăptuirii în cît mai bune condi- 
ţiuni a programului în toate dome
niile de activitate, a îndeplinirii sar
cinilor privind creşterea producţiei, 
a productivităţii, reducerea cheltuie
lilor materiale, ridicarea calităţii 
producţiei, precum şi în direcţia 
pregătirii cadrelor, a ridicării nive
lului politic-ideologic al tuturor 
oamenilor muncii, a sporirii 
participării maselor populare la con
ducerea tuturor sectoarelor de acti
vitate. Numai în strînsă unitate şi 
prin participarea activă a maselor 
populare la rezolvarea tuturor pro
blemelor vom asigura mersul tot 
mai hotărît înainte, realizarea în cît 
mai bune condiţiuni a năzuinţelor 
noastre de făurire a societăţii socia
liste multilateral dezvoltate, de bu- 
năstare a întregului popor. (Aplau
ze, urale, se scandează: „Ceauşescu- 
P.C.R."). Nu mă voi mai referi, deci, 
acum la aceste probleme; ele vă vor 
fi cunoscute, vor fi publicate în pre
să. Sper că toţi oamenii muncii din 
Ploieşti vor înţelege că atît criticile 
cît şi recomandările şi măsurile sta
bilite sínt menite tocmai să facă să 
crească contribuţia ploieştenilor şi 
prahovenilor la activitatea creatoare 
a întregului nostru popor, să asigu
re ca şi Ploieştiul să aducă o con
tribuţie tot mai însemnată la înfăp
tuirea cincinalului înainte de ter
men. (Aplauze, urale).

Cunosc bine organizaţia de partid 
din Prahova, cunosc bine oamenii 
muncii din judeţ şi ştiu capacitatea 
lor creatoare, forţa lor. De aceea 
sínt convins că ei vor obţine suc
cese tot mai importante în viitor, că 
lipsurile care s-au manifestat în rî- 
teva locuri vor constitui un episod 
trecător şi că organizaţiile de par
tid, comuniştii, oamenii muncii din 
Prahova vor constitui o forţă tot 
mai puternică în frontul unit al în
tregului popor pentru înfăptuirea 
politicii interne şi externe a parti
dului nostru comunist. (Aplauze, lí
raié. Se scandează: „Ceauşescu- 
P.C.R.").

Cu această convingere, dragi to
varăşi, urez tuturor oamenilor mun
cii din Ploieşti şi din judeţul Praho
va, noi şi noi succese, multă sănăta
te şi multă fericire! (Aplauze pre
lungite, urale. Se scandează: 
„Ceansescn şi poporul, Ceauşescu- 
P.C.R.“, Cei prezenţi la adunare o- 
vaţionează îndelung pentru Partidul 
Comunist Român, pentru Comitetul 
Central, pentru secretarul general al 
partidului, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu),

Adunarea populară din municipiul Buzău
(Urmare din pag. I)

tărîrea fermă de ă  milita neabă
tut pentru înfăptuirea ei, angaja
mentul solemn al celor ce mun
cesc pe meleagurile buzoiene de 
a-şi închina capacitatea şi ener
gia creatoare realizării cincinalu
lui înainte de termen, îndeplini
rii măreţului program al Congre
sului al X-lea şi Conferinţei Na
ţionale de construire a socialis
mului şi comunismului pe pămîn
tul patriei.

După întîlnirea cu activul de 
partid, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu se îndreaptă, prin cu
loarul viu al mulţimii locuitorilor 
care-1 aclamă cu însufleţire, spre 
Palatul Comunal. Aici, în piaţa 
Dacia, s-au adunat mii de cetă
ţeni.

In mulţime, printre drapelele 
roşii şi tricolore se văd numeroa
se portrete ale conducătorului 
partidului şl statului nostru, pan
carte cu urarea „Trăiască Parti
dul Comunist Român, în frunte

cu secretarul său general, tovară
şul Nicolae Ceauşescu". Din mii 
de piepturi se scandează 
„Ceauşescu-P.C.R.“, „Ceauşescu şi 
poporul".

Mitingul a fost deschis de to
varăşul Ion Sîrbu, prim-secretar 
al Comitetului judeţean de partid, 
care a spus:

Trăim astăzi momente emoţio
nante prilejuite de vizita dum
neavoastră de lucru în munici
piul şi judeţul Buzău, expresie 
elocventă a dialogului viu şi per
manent pe care dumneavoastră, 
mult stimate tovarăşe Nicolae 
Ceauşescu, îl purtaţi cu ţara.

Vizita dumneavoastră la Buzău, 
indicaţiile date cu acest prilej 
constituie un important imbold în 
activitatea pe care o vom desfă
şura în continuare, ne jalonează 
un program concret de acţiune 
pentru a cărui înfăptuire ne vom 
amplifica şi mai mult eforturile 
astfel incit întreaga viaţă econo
mică şi social-politică a judeţului 
să se desfăşoare Ia un nivel tot 
mai înalt. Organizaţia noastră de

partid, locuitorii acestor melea
guri mulţumesc din toată inima 
conducerii superioare de partid, 
dumneavoastră personal, tovarăşe 
secretar general, pentru ajutorul 
care ni-1 acordaţi permanent în 
scopul dezvoltării susţinute al tu
turor domeniilor de activitate 
pentru ridicarea pe trepte supe
rioare a acestui judeţ în plină 
afirmare.

întîmpinat cu vii şî îndelungi 
aplauze şi urale, ia cuvîntul to
varăşul Nicolae Ceauşescu.

Cuvîntarea a fost ascultată cu 
viu interes şi subliniată în repe
tate rînduri de aplauze. In însu
fleţirea cu care locuitorii Buzău
lui au primit cuvîntul tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu îşi găseşte re
flectarea hotărîrea de nestrămu
tat a comuniştilor, a tuturor oa

menilor muncii buzoieni de a face 
lotul pentru îndeplinirea exem
plară a sarcinilor ce le revin, 
pentru continua dezvoltare a eco
nomiei judeţului, pentru înfăptu
irea cincinalului înainte de ter
men.

întîlnirea cu activul de partid Prahova

Cuvîntarea tovarăşului 
Nicolae Ceauşescu la adunarea 
populară din municipiul Ploieşti
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tor, în astfel de conditiuni, să 
produceţi 10 000 tone recupera
toare şi schimbătoare de căldură”.

In continuare, secretarul gene
ral a spusi „Este un început 
bun. Anul viitor, cu prilejul 
celei de-a 30-a aniversări, 
voi veni din nou în uzină 
ca să vedem ce aţi făcut”.

Vizita de lucru a tovarăşului 
Nicolae Geauşescu în municipiul 
Ploieşti a continuat la Uzina de 
utilaj chimic.

Cu cîteva zile în urmă, secre
tarul general al partidului, vizi- 
tind Combinatul de îngrăşăminte 
chimice „Azomureş* din Tg. Mu
reş, a constatat deficienţe grave 
în funcţionalitatea şi calitatea in
stalaţiilor livrate de Uzina de u- 
tilaj chimic din Ploieşti, a ana
lizat pe loc, împreună cu fac
torii de răspundere, cauzele care 
au determinat această stare de 
lucruri şi a stabilit măsuri ho- 
tărîte pentru remedierea defi
cienţelor constatate.

Apelul adresat cu acest prilej 
de secretarul general al partidu
lui către toţi comuniştii, către 
toate organizaţiile de partid, că
tre toţi oamenii muncii din in
dustria producătoare de utilaje 
tehnologice a găsit un puternic 
ecou în rîndul întregului colec
tiv al uzinei.

In urma criticilor aduse colec
tivului lor, comuniştii au analizat 
în cadrul plenarei activului de 
partid, cu spirit de exigenţă şi 
combativitate neajunsurile ce 
s-au manifestat, slaba responsa
bilitate din unele sectoare, răs
punderea personală ce revine fie
căruia şi au stabilit măsuri me
nite să orienteze mai bine în
treaga activitate, să conducă la 
înlăturarea de îndată a deficien
telor şi asigurarea îndeplinirii 
exemplare a planului, Ia o înaltă 
calitate a produselor, a produc
ţiei.

La întîlnirea pe care au avut-o 
astăzi cu secretarul general al 
partidului, comuniştii, toţi cei ce 
muncesc aici şi-au manifestat ho- 
tărîrea de a face totul pentru 
reafirmarea bunei reputaţii de 
care s-a bucurat uzina lor.

Secretarul general al partidu
lui este informat pe larg de mă
surile luate pentru înlăturarea 
deficienţelor constatate la utila
jele livrate Combinatului ..Azo
mureş“.

Apreciind realizările colectivu
lui uzinei, posibilităţile ce le are 
pentru perfecţionarea continuă a 
producţiei, tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu spune:

Faceţi lucruri foarte bune şi 
este păcat să vă stricaţi reputaţia 
livrind unele instalaţii cu defec
ţiuni.

In acest context, se reia dialo
gul de la Combinatul de îngrăşă
minte chimice din Tg. Mureş cu 
privire la îndatorirea respec
tării întocmai a normelor legale 
care stabilesc obligaţia uzinelor 
furnizoare de a executa un con
trol exigent privind buna func
ţionare a tuturor utilajelor li
vrate. Secretarul general al parti
dului atrage din nou atenţia ca, 
după controlul la standul de 
probi, utilajele şl instalaţiile să

nu fie de regulă demontate pen
tru livrarea către beneficiari. Ex
cepţie trebuie să facă doar cele 
agabaritice, care trebuie să fie 
secţionate în subansamble mari. 
Tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
cere conducerii ministerului de 
resort, celorlaţi factori de con
ducere prezenţi să se preocupe 
de construirea unor trailere mari, 
cu capacităţi de circa 100 tone, 
cu ajutorul cărora să se facă ex
pedierea de Ia uzina furnizoare 
către beneficiar.

In timpul vizitei, secretarul ge
neral al partidului a insistat din 
nou asupra necesităţii utilizării 
corespunzătoare a spaţiilor de 
producţie, arătînd că acolo unde 
halele nu permit montarea în in
terior să se facă pe subansam
ble, iar montarea integrală a 
utilajelor mari, în spatii deschise. 
De asemenea, atrage atenţia asu
pra faptului ca Ia capătul liniilor 
de montaj să se amenajeze stan
duri de probă.

La încheierea vizitei, într-o dis
cuţie cu ministrul industriei con
strucţiilor de maşini grele, cu 
conducătorii uzinei, secretarul 
general al partidului subliniază 
posibilitatea acestei întreprinderi 
de a executa lucrări cu un grad 
cit mai mare de uzinaj, care tot
odată pot asigura şi o creştere a 
veniturilor.

— Uzina are experienţă, a fă
cut progrese, remarcă din nou 
conducătorul partidului şi statu
lui. Trebuie însă mai multă aten
ţie, mai multă exigenţă, să nu se 
treacă uşor peste unele neajun
suri.

Adresîndu-se apoi unui grup 
de muncitori care l-au înconjurat 
cu dragoste pentru a-1 saluta şi 
a-i mulţumi pentru îndrumările 
cu deosebită valoare practică 
date şi cu acest prilej, tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu a spus:

Uzina, colectivul ei au calităţi. 
Sínt însă şi neajunsuri cauzate de 
neglijenţă, de lipsa exigentei în 
controlul calitativ. Pentru înlătu
rarea lor trebuie să punem cu 
toţi umărul..

Nu este admisibil pentru o u- 
zină veche care face lucruri de 
înaltă tehnicitate să lase să plece 
pe poartă produse de o calitate 
şi tehnicitate mai mică decît cele 
văzute aici. Măsura pe care am 
luat-o la Tg. Mureş a fost pentru 
a atrage atenţia că nu vom mai 
admite abateri în viitor. Trebuie 
să ne gîndim cu toţii că econo
mia noastră are nevoie de pro
duse de înaltă tehnicitate. De a- 
semenea, piaţa internaţională pri
meşte numai asemenea produse. 
Puteţi să faceţi lucruri bune, să 
nu se mai admită să daţi lucru 
de mîntuială. Fac un apel la toţi 
ca asemenea lucruri să nu se mai 
întîmple şi sínt convins că nu 
se vor mai întîmpla!

— Vă asigurăm, tovarăşe se
cretar general, că nu se vor mai 
întîmpla, rostesc mulţi din cei de 
faţă, ca un angajament ferm al 
întregului colectiv.

Ultima unitate industrială în
scrisă pe agenda vizitei de lucru 
a secretarului general al parti
dului este Uzina „1 Mai”, cunos
cută întreprindere producătoare 
de utilaj petrolier, considerată 
printre cele mai importante din

Din activitatea de sezon în agricultură

Lumini şi umbre 
pe cîmpie

In sfîrşit. i . ploile de toamnă! 
Semănăturile — mai ales ele — sínt 
salvate. Producţia anului viitor este 
asigurată, La sat, toată „suflarea" 
munceşte încordat. Ultimele produ
se sínt puse la adăpost. In multe, 
foarte multe sate practic s-au în
cheiat aceste complexe acţiuni de 
sezon. Aici acum se judecă la „re
ce“ baza furajeră, se fac preparative 
intense pentru întîmpinarea iernii.

In alte sate — ultimele lanuri de 
porumb cunosc atmosfera culesului. 
In podgorii — a ruginit frunza. . ,  
Strugurii sînt în teascuri.

Mai sínt însă şi locuri unde să- 
minţa zace încă în magazii..« Şi nu 
din vina oamenilor locului. . .

,Jn zece z i le 
terminăm recoltările 

de toamnă“
Aceasta este concluzia la care a 

ajuns conducerea C.A.P. Bazna. Du
pă ce au terminat strînsul struguri
lor, cooperatorii au fost mobilizaţi 
la ultima acţiune: recoltarea porum
bului. Zilnic 60—70 oameni, sub con
ducerea brigadierului de cîmp Olim
piu Limbăşan, participă la recoltări. 
Avînd în vedere ritmul realizărilor 
prezente, preşedintele Alimpie He- 
lerea apreciază că în jurul datei de 
25 octombrie se va încheia şi recol
tarea porumbului.

a

, Plan ul 
va fi depăşit...
. .  afirmă Ion Lucaci, preşedin- 

5 C.A.P. Şeica Mare. Şi referinţa 
;a în vedere indicatorul planifi- 

la însămînţarea griului. încă din 
octombrie aici s-a încheiat sémá
ul griului pe suprafaţa de tere- 
:i planificată. Conducerea unită- 
a luat măsuri pentru depăşirea 

îstui indicator, tn magazie mai 
e sămînţă, terenuri eliberate sínt, 
i că aici se va realiza suplimen- 

seraănatul griului pe 15 ha. De

altfel, primele 5 ha. fuseseră deja 
trecute ia realizări în ziua de 16.X., 
urmînd ca şi celelalte 10 ha. să fie 
îndeplinite. Mecanizatorii Emil Urian, 
Nicodim Raţiu, Ştefan Popa, Iulian 
Popa, Nicolae Gorcea, Iosif Santo 
şi toţi ceilalţi au lucrat foarte bine 
în această toamnă.

Cooperatorii sínt acum antrenaţi 
la recoltarea porumbului. Primele 
50 ha. sínt trecute Ia realizări. Zil
nic 300—400 oameni participă la a- 
ceastă acţiune care va încheia ac
tualul sezon agricol Ia Şeica Mare.

“Alţii fac ogoare 
de toamnă...

. . .  iar noi sîntera ultimii la se
mănat", afirină Augustin Lucaci, di
rectorul S.M.A. Bazna, referindu-sa 
la situaţia însămînţărilor la C.A.P. 
Boian. Aici, din cauza secetei tere
nurile s-au „betonat", iar ritmul la 
arături este extrem de scăzut. Mai 
este de semănat griul pe încă 140 
ha. (după cum afirmă conducerea 
C.A.P.) sau 170 ha. (după cum spe
cifică situaţia operativă). Terenuri 
eliberate — toate: aici recoltările de 
toamnă ale principalelor culturi s-au 
încheiat de mult. „Nimeni însă nu 
ne-a ajutat cu ceva forţe mecanice 
pînă mai ieri, ne relatează tovarăşul 
Costache Tărîţă, instructor U.J.C.A.P. 
Am aflat că zeci şi zeci de unităţi 
au încheiat de mult semănatul. De 
ce nu sínt dirijate tractoarele spre 
zonele unde semănatul este întîr- 
ziat? Cui foloseşte „politica” efectu
ării ogoarelor de toamnă înainte de 
a se fi încheiat — pe judeţ — în- 
sămînţările de toamnă? Mecanizato
rii noştri şi-au făcut eroic datoria 
şi în această toamnă. Dar cum pu
tem avansa la semănat cu numai 15 
tractoare, cînd fiecare execută zil
nic doar 0,5 ha. arătură? Pentru a 
termina cit mai urgent semănatul şi 
la Boian mai avem nevoie de cel 
puţin 30 de tractoare, 4—5 grape cu 
discuri. Şi aceste utilaje există, la 
I.A.S. şi C.A.P. din zonele unde s-a 
încheiat semănatul".

Subscriem întrutotul opiniei aces
tor oameni aflaţi în plin efort al 
bătăliei pentru pîinea poporului.

lume în domeniul respectiv.
Directorul general al uzinei 

face un scurt bilanţ al activităţii 
prezente şi al preocupărilor de 
viitor ale întreprinderii, rapor- 
tînd cu satisfacţie că toate indi
caţiile date colectivului de către 
secretarul general al partidului 
se realizează cu succes.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
se interesează despre probele 
tehnologice, se opreşte în faţa 
unor utilaje aflate în curs de 
construcţie, destinate industriei. 
Se remarcă aspectul îngrijit al 
lucrului, atenţia cu care sínt exe
cutate diferitele operaţii tehnolo
gice. Secretarul general al parti
dului este informat asupra gradu
lui înalt de complexitate al unor 
maşini destinate Combinatului si
derurgic de la Galaţi, Uzinei me
talurgice din Iaşi, Uzinei de oţe
luri aliate din Tîrgovişte, Uzine
lor „Victoria” — Floreşti, altor 
întreprinderi din Cîmpina şi Si
biu.

Se trece apoi prin secţia de 
remorci auto. Denumirea acestei 
secţii a început a deveni anacro
nică, odată cu traducerea în prac
tică a indicaţiei secretarului ge
nerai al partidului, făcută cu pri
lejul vizitei anterioare în uzină, 
de a se reprofila acest sector pe 
producerea de utilaj complex in
dustrial.

Directorul general al uzinei in
formează că în această secţie, 
dotată cu o sală nouă, a început 
din acest an să fie realizat în 
special utilaj pentru metalurgie, 
printre care agregate pentru une
le întreprinderi din Cîmpina, Ba
cău şi Slatina, precum şi comenzi 
hidraulice pentru utilaj petrolier, 
unele considerate drept unicate 
în tehnica mondială.

fovarăşul Nicolae Ceauşescu 
examinează cu atenţie o serie de 
piese de mare fineţe, felicitînd 
colectivul pentru realizările sale.

Secretarul general al partidului 
este invitat apoi să asiste la ve
rificările unor utilaje aflate pe 
standurile de probe, dotate cu 
dispozitive speciale, cabine blin
date, platforme etc.

Directorul general arată că în
tregul colectiv al uzinei a reţi
nut criticile aduse de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu calităţii unor 
utilaje tehnologice executate de 
întreprinderi din Ploieşti, 
pentru combinatul „Azomureş”, 
raportînd că în întreprindere ,1a 
indicaţia secretarului general al 
partidului, făcută cu prilejul al
tor vizite, au fost create condiţii 
d.e Probe' transport, montaj şi a- 
sistenţă tehnică pentru fiecare 
utilaj în parte, crescînd totodată 
spiritul de răspundere în proiec
tarea şi execuţia produselor.

Tovarăşul Nicolae Ceauşescu 
apreciază favorabil modul de or
ganizare a lucrului şi a probe
lor, ajutorul acordat beneficiari
lor pentru montaj, printr-o docu
mentaţie precisă a asamblajului, 
de la piesele cele mai complexe 
pînă la simplul şurub. Totodată, 
subliniază necesitatea îndeplinirii 
la timp a tuturor angajamentelor 
asumate de colectivul întreprin
derii, realizarea înainte de ter
men a sarcinilor actualului plan 
cincinal

Făcînd judicioasa observaţie că 
depozitele uzinei sínt prea nu
meroase şi prea dispersate, to
varăşul Nicolae Ceauşescu a re
comandat elaborarea unui studiu 
privind concentrarea acestora în 
construcţii ingenioase, şi — pe 
această cale — eliberarea unor 
spaţii ce vor putea fi afectate 
producţiei. Recomandă, de ase
menea, ca extinderile de spaţii 
să fie bine gîndite, evitîndu-se 
depăşirea perimetrului uzinei.

— Ne angajăm să îndeplinim 
aceste indicaţii, spune ing. Ste- 
lian Teodorescu, directorul teh
nic al întreprinderii, şi să termi
năm noile obiective în anul 1975. 
Sintern, de asemenea, hotăriţi să 
facem tehnică în uzină, nu să li
vrăm tone de metal cu valoare 
minimă.

Vizita Ia Uzinele „1 Mai" a 
luat sfîrşit. Coloana de maşini se 
îndreaptă spre sediul Comitetului 
judeţean de partid. S-a înserat. 
Mii şi mii de ploieşteni se află 
pe artera centrală a oraşului, fă
cînd conducătorului partidului şi 
statului o vie şi călduroasă ma
nifestare de dragoste şi stimă.

au
doar... constructorii

Hotărîrea Conferinţei organizaţiei 
judeţene de partid cuprinde sarcini 
importante privind dezvoltarea bazei 
tehnico-materiale şi modernizarea 
tehnologiilor de lucru în sectorul 
creşterii animalelor. Intre acestea — 
stabilirea soluţiilor tehnice care să 
asigure creşterea gradului de meca
nizare a lucrărilor în zootehnie, în
fiinţarea bucătăriilor furajere In toa
te C.A.P., pentru îmbunătăţirea pro
cesului de producţie, reducerea ne
cesarului de forţe de muncă manua
le, pentru ridicarea eficienţei econo
mice a producţiei animaliere.

Materializarea acestor importante 
prevederi a stat în atenţia perma
nentă a Comitetului judeţean de 
partid, a comitetelor comunale de 
partid, a organizaţiilor de bază, a 
tuturor lucrătorilor din agricultură. 
Asigurarea spaţiilor de cazare pen
tru efectivele sporite planificate, in
troducerea mecanizării în zootehnie 
— sínt probleme de mare importan
ţă, de rezolvarea cărora depinde în 
cea mai mare măsură creşterea pro
ducţiei animaliere la nivelul exigen
ţelor actuale. In acest sens, coope
rativele agricole şi-au prevăzut în 
acest an importante obiective de in
vestiţii. La nivelul actual, aceste o- 
biective nu mai pot fi executate în 
regie proprie de unităţi.

Iată de ce înfiinţarea unei între
prinderi intercooperatiste de con
strucţii agrozootehnice a fost o ne
cesitate. La început au fost două a- 
semenea unităţi: la Copşa Mică —• 
pentru consiliul intercooperatist Tîr- 
nava şi Ia Sibiu — pentru consiliul 
intercooperatist Sibiu. Fiecare uni
tate a avut în acest an plan propriu 
de producţie. Pentru îndeplini
rea acestor sarcini mari nu a fost 
însă asigurată o bază tehnică-mate- 
rială corespunzătoare. După cum ne 
relatează Leopold Köbér, preşedin
tele U.J.C.A.P., s-a început cu o 
contribuţie de numai 36 000 lei — 
fonduri băneşti puse la dispoziţia 
acestor unităţi de cooperativele agri
cole ce fac parte din consiliile inter
cooperatiste amintite. Datorită acti
vităţii desfăşurate, în prezent unita
tea de construcţii dispune de o bază 
materială în valoare de 600 000 lei: 
2 autobasculante, 8 betoniere, un 
autocamion ş.a.

Să recunoaştem de la început: es
te mult prea puţin pentru realizarea 
unor investiţii în valoare de zeci 
de milioane de lei. Este bine ca la 
nivelul conducerilor U.J.C.A.P. şi 
Direcţiei generale judeţene a agri
culturii, în colaborare cu sucursala 
judeţeană a Băncii pentru agricultu

ră şi industrie alimentară, să se în
treprindă urgent măsuri pentru înlă
turarea acestei situaţii necorespun
zătoare.

In urma unor „dereglări“ flagran
te ale activităţii unităţilor de la 
Copşa Mică, directorul acesteia, Ion 
Pălăduţă, a fost destituit din funcţie 
şi s-a ajuns la concluzia că fuziona
rea celor două unităţi este soluţia 
care asigură realizarea sarcinilor în 
acest sector. Aşa se face că de două 
luni există in judeţ o singură 
întreprindere intercooperatistă de 
construcţii agrozootehnice. „Faţă de 
planul anual, pe 9 luni noi am re
alizat doar 9 724 mii lei, ne relatea
ză Dumitru Frîncu, directorul unită
ţii. Fosta unitate de la Copşa Mică 
(actualul lot) a realizat doar 1,981 
milioane în nouă luni.

Avem obiective importante în

lrea grajdului nou a început de do
uă săptămîni d ar. . .  a rămas la ni
velul primelor zile de lucru: s-au 
săpat doar cîteva şanţuri. . .  Şi 
exemple de acest gen pot continua...

— Nu avem oameni suficienţi, nu 
sintern sprijiniţi eficient. . .

Apreciem că această unitate are 
şi realizări. Unele dintre ele — me
ritorii. Iată, la Hosraan construcţia 
grajdului prevăzut se apropie de 
sfîrşit. Modernizările făcute la Ca- 
şolţ sínt de bună calitate. Pătulele 
construite în multe unităţi — de a- 
semenea. Şi totuşi, pe fundalul a- 
cestor lucruri bune apare. . .  inex
plicabilul (doar Ia prima vedere) şi 
invariabilul (pentru concepţia uno
ra) „just, aşa este, dar să vedeţi..." .

C.A.P. Bazna şi-a profilat produc
ţia animalieră pe îngrăşarea tinere-
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Pe unele şantiere ale obiectivelor de 
investiţii în agricultură
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plan, am înregistrat şi realizări, dar 
avem şi suficiente lipsuri. Nu pu
tem face o aprovizionare „la mili
metru" cu materialele necesare, din 
cauză că ne lipsesc mijloacele de 
transport. Proiectele după care lu
crăm au suficiente greşeli, ceea ce 
împiedică contractarea la timp a u- 
nor materiale sau utilaje. Nu lucrăm 
cu eficienţă maximă, din cauză că 
se cere prea mult de la noi şi nu 
sintern sprijiniţi efectiv în toate di
recţiile”.

Aşadar, un demaraj oarecum aş
teptat al discuţiei.

— De ce nu sínt respectate ter
menele de dare în folosinţă a unor 
obiective de primă importanţă pen
tru producţia zootehnică?

— Vă referiţi la grajdul de la 
Bazna? In contract nu este prevăzut 
termen pentru intrare în funcţie. 
Construirea obiectivului acesta es
te doar o sarcină . . .

— Şi sarcinile nu sínt conturate 
precis, n-au caracter obligatoriu?

— La acel grajd s-a modificat mult 
proiectul iniţial. De la 450 mii lei 
s-a ajuns acum la 1 100 mii lei.

— Ritmul în care s-a lucrat şi se 
lucrează pe şantierele dumneavoas
tră este necorespunzător. Iată, la 
Bazna, grajdul pentru îngrăşătoria 
de tineret bovin, care trebuia să fie 
dat în folosinţă la 20 august, nu-i 
gata nici acum. La Şaroşu pe Tîrna- 
ve, de doi ani se construieşte o în- 
grăşătorie pentru porcine şi nu se 
mai termină. La Şeica Mare constru-

tului taurin. „La sfîrşitul acestui an 
trebuie să avem 500 vieţi în îngră- 
şătorie, afirmă Alimpie Helerea, pre
şedintele unităţii. De aceea, trebuie 
neapărat să terminăm construcţia 
acestui grajd şi a bucătăriei furaje

l e “. Datorită eforturilor conjugate 
ale multor factori de răspundere, 
grajdul este în stadiul de finisare. 
Âm găsit echipa de lucru, condusă 
de Vasile Modoroşi, instalînd linia 
de decovil.

Deşi cu o întîrziere de mai bine 
de două luni, se pare că acest o- 
bi.ectiv va fi dat, în sfîrşit în folo
sinţă. Ar fi şi cazul, pentru că şep- 
telul existent este acum cazat cu 
totul necorespunzător. Cit priveşte 
bucătăria furajeră — aici se com
plică lucrurile. Nici constructorul şi 
nici beneficiarul nu manifestă opti
mism. „Constructorul nu face co
mandă pentru asbocimentul necesar 
la bucătăria furajeră, necunoscînd 
faptul că acest obiectiv are deschi
să finanţarea separat de grajdul a- 
raintit, afirmă Helmuth Bartesch, de 
la serviciul investiţii al Direcţiei ge
nerale judeţene a agriculturii. Iată 
cum dintr-o necunoaştere am întîr- 
ziat cu cel puţin două săptămîni 
construcţia" . . .

— Cînd va fi totuşi dat in folo
sinţă obiectivul de la Bazna?

— Nu ştiu, nu pot şti, a fost sin
gurul răspuns oferit de tehnicianul 
Vasile Moga, şeful de lot Copşa Mi
că. Nu am oameni buni. Ce să fac 
singur?

Iată, aşadar, o „concepţie": „Nu-i 
vina mea, e-a altora".

La Şaroşu pe Tîrnave s-a înce
put, din 1972, construirea unei în- 
grăşătorii pentru porcine. Iarna a 
găsit obiectivul fără acoperiş. Lu
crările au continuat bine pînă prin 
august, cînd echipa de lucru a fost 
scoasă din obiectiv de Wilhelm 
Benning, şeful constructor al C.A.P. 
„Acţiunea" a avut consimţămîntul 
preşedintelui. Se executa o lucrare 
de proastă calitate. Alungaţi, con
structorii şi-au văzut de . . .  lucru în 
alte părţi. Aşa că îngrăşătoria de la 
Şaroşu pe Tîrnave a rămas p e . . .  
„afară“.

— Avem toate materialele necesa
re terminării acestui obiectiv de 
mare importanţă pentru noi, afirmă 
preşedintele Ion Schmidt. De fapt, 
tot oamenii noştri — ca Wilhelm 
Benning, Daniel Deppner, Ion 
Weinhold, Andrei Thalmann ş.a. -— 
au construit grajdul. Numai plata 
lor s-a făcut prin „Agrocoop". Acum 
o lună am vorbit cu Moga, mi-a 
spus că vine imediat cu echipa de 
lucru şi în două săptămîni termină 
lucrarea. Dar am fost dus cu vorba 
de joi pînă m a i...  apoi: nici azi 
n-au venit acei oameni la lucru . . .

C.A.P. Şaroşu pe Tîrnave a livrat 
pînă acum doar 52 porci graşi din 
cei 300 planificaţi pentru acest an. 
Şi una din cauzele nerealizării este 
şi cazarea actuală necorespunzătoa
re a animalelor. Este limpede că 
„jocul de-a constructorul” nu-i de 
eficienţă. Construcţia — aflată acum 
în stadiul de finisare — poate şi 
trebuie să fie terminată în maximum 
20 zile. Singura soluţie a constructo
rului: să se prezinte urgent pe acest 
şantier, să-şi onoreze obligaţiile, so- 
licitînd şi beneficiarului să-şi res
pecte îndatoririle . . .

O situaţie de-a dreptul persiflantă 
am întîlnit la C.A.P. Şeica Mare. 
Din aceleaşi motive — ale profilării 
şi specializării producţiei — unitatea 
a renunţat (De ce şi-o mai fi prevă
zut în plan?) la construirea unui 
saivan, pentru a începe „ridicarea" 
unui grajd modern de finisare a în- 
grăşării tineretului taurin.

La începutul lunii septembrie con
structorul (aceeaşi întreprindere) a 
„bătut ţăruşii“, a făcut rost de-un 
tractor cu lamă (ca să nu-i zicem 
buldozer) şi a executat nişte săpă
turi. Apoi liniştea s-a lăsat asupra 
şantierului. „Tehnicianul Moraru. 
care răspunde de acest şantier, a 
mai fost pe-aici acum două săntă- 
mîni, afirmă Ion Anghelina, şeful 
fermei zootehnice. Au fost aduse 
ceva materiale: două lăzi cu cuie, 
cinci perechi de scînduri, nişte lo- 
peţi ş i . . .  atît. De-atunci pe-aici nu-i 
nici o mişcare". Beneficiarul s-a an
gajat să pună la dispoziţia construc
torului forţa de muncă necesară. 
Conducerea C.A.P. a discutat cu 
dulgherii, cu zidarii. Zilnic aceşti 
oameni vin pe la şantier şi-ntreabă 
„Nu ne apucăm odată de lucru?"

Cînd aveţi de gînd să începeţi 
SERIOS lucrul, tovarăşi de Ia între
prinderea intercooperatistă de con
strucţii agrozootehnice Sibiu? Pînă 
cînd veţi tot modifica şi veţi amina 
termenele de dare în folosinţă a o- 
biectivelor importante angajate? 
Cum răspundeţi Ia chemarea adresa
tă de conducerea superioară de par
tid de a devansa termenele de pu
nere în funcţiune a obiectivelor de 
investiţii?

Iată întrebări la care constructo
rii trebuie să răspundă faptic cit 
mai urgent. Şi pentru ca răspunsul 
lor să fie cit mai „la concret", con
ducerile U.J.C.A.P., Direcţia generală 
judeţeană a agriculturii şi Sucursa
lei judeţene a Băncii pentru agricul
tură şi industrie alimentară au dato
ria să întreprindă măsuri urgente 
de eradicare a lipsurilor semnalate, 
de îmbunătăţire a activităţii pe şan
tierele construcţiilor agrozootehnice.

GH. GRAMTER
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Producţia anului 1974

După asimilarea unor cunoştinţe temeinice la orele de curs in cadrul cercu
lui de electronică al Casei de cultură a tineretului din Sibiu, membrii din 
anul II al acestui cerc au trecut la diferite lucrări practice sub suprave

gherea atentă a instructorului Foto: FRED NUSS

(Urmare din pag. I)

biu şi altele, care la finele lui sep
tembrie nu aveau încheiate nici un 
contract de desfacere!

Ce cauze determină această si
tuaţie şi, mai ales, ce se cere în
treprins pentru accelerarea încheie
rii contractelor cu beneficiarii de 
produse?

Intre altele, este absolut necesar 
ca fiecare întreprindere cu plan de 
investiţii să nominalizeze în detaliu 
lista utilajelor tehnologice stabilin- 
du-se necesarul, furnizorii, ritmul 
lucrărilor şi pregătirea documenta
ţiilor de execuţie.

Nu este lipsit de importanţă ca

Doriţi o locuinţă proprietate personală?
(Urmare din pag. H

aprobat) cumpărarea. Vom afişa 
tabele cu costul fiecărui aparta
ment chiar în blocurile respec
tive, tocmai pentru ca oamenii 
să aibă „acasă" toate datele ne
cesare opţiunii. Evident, facem 
totul pentru ca acţiunea de eva
luare să se desfăşoare intr-un 
ritm care să satisfacă afluxul de 
cereri".

Aşadar, suficiente premise pen
tru ca lucrurile să meargă, din 
acest punct de vedere, cît mal 
bine şi evidenta dorinţă de a 
satisface integral cererile.

Am spicuit din liste şi cîteva 
nume de cetăţeni şi am socotit 
utilă o discuţie cu unii dintre 
cei care, hotărîndu-se rapid, an 
ajuns, cum s-ar spune, în pragul 
obţinerii multdoritei locuinţe pro
prii.

Iată-ne, aşadar, în apartamen
tul tovarăşului loan Costea, lă
cătuş la Balanţa, recomandat de 
comitetul oamenilor muncii să-si 
cumpere apartamentul în care lo
cuieşte. situat în Hipodrom blo
cul 7. Apartament frumos, ordine. 
In casă, stăm de vorbă cu soţia 
acestuia, şi ea muncitoare, la „13

Decembrie”. „Noi sîntem hotăriţi 
să cumpărăm apartamentul. Ne 
place şi vrem să fie al nostru. 
Pentru familia noastră, formată 
din 4 membri, locuinţa este con
venabilă. Ne-am gîndit să ape
lăm Ia C.E.C. pentru un credit, 
chiar azi vom merge să ne in
teresăm de condiţii. Socotim că 
legea este în avantajul tuturor 
cetăţenilor iar preţul stabilit, 
65 997 lei, acceptabil”.

. . .  Tovarăşul loan Băcilâ, 
maistru la I.C.M.J., şeful balas
tierei Veştem-Bradu, ocupă, îm
preună cu soţia („şi ea este ice- 
mejistă veche, lucrează cu mine" 
— ne spune soţul, cu vădită mîn- 
drie) şi cele două fiice, eleve, un 
apartament, pe str. Lenin nr. 7, 
două camere frumoase, bucătărie, 
baie şi alte dependinţe.

„Sínt foarte bucuros — ne 
spune amfitrionul — că pot să-mi 
cumpăr locuinţa. Preţul stabilit 
este mai mult decît acceptabil. 
Unde mai puneţi că am adunat 
bani pentru avans, aşa încît ra
tele pe care le vom avea vor fi 
chiar mai mici decît actuala chi
rie. Cum să nu cumpăr, în aceste 
condiţii? De altfel, vă mărturi
sesc, prevederile legii mi-au pro
dus o reală mulţumire, pentru că 
dincolo de faptul că se va pune

mai multă ordine în administra
rea patrimoniului locativ, vom 
avea o locuinţă a noastră, în con
diţii foarte avantajoase. Mă gîn- 
desc la faptul că numai în ul
timii 3 ani am plătit chirie cît 
să acopăr aproape un sfert din 
preţul de cumpărare. Aşa încît, 
n-aş putea spune altceva decît 
că cumpărarea îmi convine de 
minune”.

. . .  Popas la Sucursala jude
ţeană C.E.C. şi cîteva date pe 
care ni le furnizează tovarăşa 
Sora Chicea, conducătoarea in
stituţiei: „După ce am primit 
listele cu familiile cărora li s-a 
aprobat cererea de a-şi cumpăra 
locuinţa pe care o ocupă, am 
stabilit un program de măsuri 
menite să vină în sprijinul so
licitanţilor. împreună cu tova
răşii de la O.C.L.P.P. am hotărît 
să nu aşteptăm cetăţenii să vină 
la noi ci ne deplasăm noi la 
locurile lor de muncă pentru a 
stabili în ce fel aceştia au ne
voie de ajutorul nostru şi pen
tru a Ie spune care sínt facili
tăţile de care beneficiază. Avem 
deja un număr de cetăţeni care 
au şi depus avansul. Iată cîteva 
exemple: Alexandru Pol, strada 
Plopilor 9, loan Moraru, strada

înfrăţirii 21, MIcu Gîrleanu, stra
da 1 Mai 25, loan Vatrău, strada 
Pînzarilor 13, AI. Solac, strada 
Cernei 2, Şt. Chimine, strada 
Gen. Bălan 28. Au depus, ca a- 
vans, sume între 12 500 şi 37 375 
lei, în funcţie de salar şi de felul 
apartamentului pe care-1 cum
pără.

In plus, Ia O.C.L.P.P. (Bv. Vic
toriei) se află în permanenţă un 
salariat al nostru care dă solici
tanţilor lămuririle necesare în 
privinţa condiţiilor în care acor
dăm credite pentru cumpărarea 
locuinţelor, fie pentru completa
rea avansului minim, fie pentru 
acoperirea preţului integral. Do
ta înzile sínt între 2—4 la sută 
(după venit) pînă la limita sumei 
dé 50 000 lei şi de 5 la sută peste 
această limită“.

Iată cîteva date a căror cu
noaştere o socotim utilă pentru 
cititorii noştri care doresc să asi
gure familiilor lor, copiilor, o lo
cuinţă proprietate personală, în 
condiţiile deosebit de avantajoase 
pe care le oferă legislaţia în vi
goare. Promitem cititorilor să re
venim cu articole pe această te
mă ori de cite ori va fi nevoie 
să fie lămurite unele sau altele 
dintre detaliile problemei în dis
cuţie. J

întreprinderile să se preocupe mai 
mult de pregătirea unor oferte la 
desfacere care să reunească cît mai 
multe produse noi şi modernizate 
pentru stimularea interesului bene
ficiarilor interni sau externi şi în
cheierea unor contracte economice 
avantajoase, influenţînd pozitiv gra
dul de rentabilizare al unităţii res
pective. în industria uşoară se ştie 
că întreprinderile producătoare în
cheie contractele cu comerţul în 
două etape, la date apropiate de pe
rioada de plan. Aceasta face ca pre
gătirea să se realizeze intr-un timp 
foarte scurt, uneori chiar cu intîr- 
zieri. In aceste condiţii, întreprin
derile trebuie să desfăşoare o sus
ţinută acţiune organizatorică, să ma
nifeste o mai mare elasticitate în 
adaptarea producţiei la cereri, iar 
în unităţile neinfluenţate de con
junctura modei să se încheie con
tracte pe perioade mai mari.

Dar, încheierea contractelor eco
nomice constituie numai primul pas 
în acţiunea de pregătire a produc
ţiei anului viitor la unităţile furni
zoare de produse finite. Abia după 
această etapă se va şti la modul 
cel mai concret ce trebuie realizat, 
în ce condiţii de tehnicitate, la ce 
termene, ce greutăţi se întrevăd pe 
parcursul execuţiei. Din această 
fază, în fiecare unitate productivă 
trebuie pregătite şi adoptate măsuri 
pe variate planuri — concepţie, pre
gătirea fabricaţiei, introducerea u- 
nor tehnologii moderne, organizarea 
judicioasă a producţiei şi a muncii, 
obţinerea repartiţiilor de materii 
prime şi materiale etc. Dar cînd se 
pot face toate aceste lucrări pregă
titoare, în multe cazuri depinzînd 
de promptitudinea altor colabora
tori, dacă nu se va folosi fiecare 
zi din timpul ce ne mai desparte 
de sfîrşitul anului?

Complexitatea sarcinilor din a- 
ceastă perioadă, însemnătatea lor 
vitală pentru ritmul şi proporţiile 
pe care le vom atinge în 1974 im
pun în continuare exigenţele unei 
veritabile „numărători inverse". De 
aceea, toate eforturile conducerilor 
unităţilor industriale, ale organizaţii
lor de partid se cer orientate cu 
precădere spre rezolvarea proble
melor cheie ale producţiei, printr-o 
analiză atentă, aprofundată care să 
premeargă şi să pregătească măsuri 
operative, eficiente. Să se chib- 
zuiască şi să se acţioneze deci cu 
priceperea şi pasiunea unor buni 
gospodari!
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Viaţa internaţională
E v o l u ţ i a  s i t u a ţ i e i  m i l i t a r e  

O r i e n t u l  A p r o p i a t
CAIRO

d i n

Forte blindat® egiptene, sprijinite 
de aviaţie, care a bombardat masiv 
concentrările inamice, au reuşit să 
provoace pierderi grele forţelor is- 
raeliene din Sinai, pe care le-au o- 
bligat să se retragă — anunţă marţi 
noaptea un comunicat militar dat 
publicităţii de postul de radio Cairo.

In cursul unei îndîrjite lupte aerie
ne între aviaţia egipteană şi cea is- 
raeliană au fost doborîte 11 avioane 
israeliene, arată comunicatul. Se pre
cizează că două avioane egiptene 
au fost doborîte în cursul acestui 
angajament de marti după-amiază.

Potrivit unui comunicat al coman
damentului militar, forţele blindate 
ale Egiptului se aflau miercuri după- 
amiază angajate în puternice lupte 
cu blindate israeliene în sectorul 
central al Sinaiului.

In cadrul luptelor, o forţă israe- 
liană specială, dotată cu şapte 
tancuri, a traversat Lacurile Amare 
şi a încercat să atace poziţii egipte
ne, amplasate pe malul vestic al Ca
nalului de Suez în sectorul central 
al acestuia. Un comunicat, precizea
ză că încercarea forţelor israeliene 
de a trece Suezul a fost oprită de 
asaltul forţelor concentrate terestre 
si aeriene egiptene. O formaţie lăr
gită de avioane a luat parte la a- 
ceastă luptă, bombardînd forţele ina
mice şi silindu-le să se retragă. Se

precizează că „trei tancuri au fost 
distruse şi că forţele egiptene le 
urmăresc pe celelalte, care s-au dis
persat, pentru a le nimici".

DAMASC

DIN TARILE SOCIALISTE
Moscova 17 (Agerpres). — La şan

tierele navale „Baltica“ din Lenin
grad, se apropie de sfîrşit lucrările 
de construcţie a unui nou spărgător 
de gheaţă atomic — „Arctica“. Na
va are o lungime de 140 metri şi o 
lăţime de peste 30 metri şi 1 280 în
căperi cu diferite destinaţii. Comparti
mentul central al noului spărgător 
de gheată se prezintă sub forma u- 
nui seif blindat, cu pereţii extrem 
de groşi. „Arctica" va fi prevăzut 
cu un sistem special de securitate 
împotriva radiaţiilor. De asemenea, 
se iau toate măsurile pentru preve
nirea poluării radioactive a mărilor 
şi porturilor, precum şi a aerului.

Agenţia TASS menţionează că in
stalaţia atomică asigură noului spăr
gător de gheată posibilitatea de a 
naviga într-o zonă nelimitată, fără 
a fi necesar să intre în porturi, şi 
va putea ajunge în regiuni care 
înainte erau inaccesibile omului.

Tirana 17 (Agerpres). — Colecti
vele de oameni ai muncii din R.P. 
Albania au realizat cu succes planul 
de producţie pe primele nonă lunh 
ale anului, în condiţiile unor sarcini 
sporite. Astfel, planul valoric al pro
ducţiei industriale a fost depăşit, în 
perioada menţionată, în principalele 
zone industriale ale ţării — cu 45 
milioane leka în Tirana şi cu 21 mi
lioane leka în districtul Shkdra. U- 
nităţile industriale din districtul 
Mirdita au realizat planul la produc
ţia globală in proporţie de 104,2 la 
sută.

★
Havana 17 (Agerpres). — Înfiinţat 

acum trei ani şi profilat pe cultura 
bananelor comestibile şi a celor fu
rajere. complexul de la Alquisar a 
devenit astăzi un centru agricol de 
prim ordin, dispunînd de pepiniere 
proprii, în care sint supuse experi
mentelor de selecţionare 42 specii 
de bananieri. Specialiştii urmăresc 
aici determinarea soiurilor cu cea 
mai mare productivitate - şi a celor 
cu cea mai mare rezistenţă faţă de 
modificarea condiţiilor climaterice, 
mai apte deci de a rezista eventua
lelor calamităţi. Se preconizează ca, 
pînă la finele acestui an, plantaţiile 
complexului să ajungă la un total 
de aproape 3 000 hectare, centrul de 
la Alquisar avînd perspectiva de a 
deveni unul dintre cei mai mari pro
ducători de banane din Cuba.

Forţele blindate şi de artilerie si
riene, sprijinite intens de aviaţie, 
şi-au continuat oiensiva contra pozi
ţiilor israeliene în sectorul nordic al 
frontului Golan, anunţă un comunicat 
militar sirian dat publicităţii marti 
seara. Angajamente violente au a- 
vut loc în diverse sectoare ale fron
tului. Forţele siriene au reuşit să 
respingă toate contraatacurile israe
liene distrugînd 80 de tancu.ri, 4 
baterii de rachete, mai multe tunuri 
şi vehicule militare.

Luptele de tancuri şi duelurile de 
artilerie continuă în diverse puncte 
ale frontului, anunţă comunicatul.

Totodată, un purtător de cuvînt 
militar sirian, relevă că aviaţia is- 
raeliană a întreprins misiuni în 
scopul de a lovi obiective civile în 
regiunea localităţilor Rüsten şi Tel 
Kalakh, în centrul Siriei (160 kilo
metri nord de Damasc). Avioanele 
israeliene au fost interceptate tje 
forţele siriene de apărare antiaeria
nă, care le-au împiedicat să-şi atin
gă obiectivele.

Agenţia Associated Press, care, 
reia postul de radio Damasc, infor
mează că, miercuri dimineaţa, forţe
le blindate siriene, sprijinite de a- 
viaţie, şi-au reluat atacurile asupra 
unităţilor israeliene în sectorul nor
dic al frontului, unde se desfăşoară 
lupte intense.

TEL AVIV
O forţă specială israeliană a tra

versat marţi după-amiaza canalul de 
Suez, în regiunea sa centrală. Ştirea

a fost anunţată de către primul mi
nistru al Israelului, Golda Meir, în 
cadrul unei şedinţe a Parlamentului 
care a avut loc marti la Tel Aviv, 
şi a fost reluată de către purtătorul 
militar de cuvint israelian care a 
făcut bilanţul operaţiunilor militare 
din cursul zilei. Această forţă de in
tervenţie, a spus el, a avut ca mi
siune distrugerea unor poziţii de ar
tilerie şi de rachete sol-aer ale u- 
nităţilor egiptene, amplasate pe ma
lul vestic al canalului. Purtătorul de 
cuvînt a afirmat că forţele israeliene 
au înregistrat succese în acţiunile 
de distrugere a bateriilor antiae
riene şi a poziţiilor egiptene de ar
tilerie.

La 36 de ore de' la declanşarea a- 
cestei operaţii, forţele israeliene de 
tip comando se află încă în spatele 
liniilor egiptene, anunţă surse milita
re oficiale israeliene, în dimineaţa 
zilei de miercuri.

In acelaşi timp, se menţionează 
că un comando egiptean a întreprins 
un raid în sectorul Sharm El Sheikh. 
Toţi cei 18 membri ai grupului de 
comando au fost luaţi prizonieri, a 
spus purtătorul de cuvînt.

Avioane israeliene au bombardat 
miercuri dimineaţa aeroportul din 
Damasc. în legătură cu aceasta, un 
purtător de cuvînt israelian a preci
zat că aeroportul era utilizat „ca 
bază pentru acţiuni militare împo
triva Israelului".

O ştire transmisă miercuri dimi
neaţa de agenţia Reuter, care citează 
surse militare oficiale, informează 
că. de la începutul ostilităţilor, Is
raelul a capturat 460 de militari e- 
gipteni şi 238 sirieni.

Cooperarea româno-tunisiană 
în domeniul minier

Tunis 17 (Agerpres). — Corespon
denţă de la Mircea S. Ionescu: In 
sudul Tunisiei, la M’Rata, departa
mentul Gafsa, specialişti români 
şi tunisieni pun în valoare, pe baza 
unui acord de cooperare între cele 
două tari, un important zăcămînt de 
fosfaţi. Lucrările pentru deschiderea 
acestei mine concepute după proiec
te româneşti sínt avansate, majori
tatea utilajelor fabricate de uzinele 
constructoare de maşini miniere 
„Unió“ din Satu Mare fiind deja pe 
şantier. In prezent, se montează o 
bandă rulantă automatizată, pe o

lungime de opt kilometri, care va fi 
folosită pentru transportul minereu
rilor din subteran pina la staţia de 
cale ferată. Graficul lucrărilor teh
nice de pe şantier, conduse de ingi
nerul Ion Negomireanu, de la între
prinderea română „Geomin", arată 
că mina va începe să producă chiar 
pînă la sfîrşitul acestui an. Noul 
obiectiv al industriei tunisiene oferă 
o deplină satisfacţie beneficiarilor, 
care şi-au exprimat mulţumirea pen
tru conlucrarea fructuoasă cu spe
cialiştii români.

Situaţia internă din Chile
Santiago de Chile 17 (Agerpres). 

Peste 1 200 de persoane deţinute pe 
Stadionul Naţional din Santiago de 
Chile sub acuzaţia că ar fi opus re
zistenţă forţelor armate sau ar fi 
desfăşurat activităţi considerate ile
gale vor fi deferite celor 15 tribu
nale militare constituite din ordinul 
juntei militare — relevă un comu
nicat oficial dat publicităţii in capi
tala chiliană. Documentul precizea
ză totodată că pînă la sfîrşitul săp- 
tămînii, toate persoanele care se 
mai află sub stare de arest pe Sta
dionul Naţional — după opinia ob
servatorilor, aproximativ 3 000 de 
cetăţeni chilieni şi străini — vor fi 
interogate şi li se vor intenta pro
cese, fiind acuzate că „au violat or
dinea publică“. Dintre aceştia aproxi
mativ o sută de arestaţi vor fi tran
sferaţi în închisori militare.

Un raport prezentat secretarului 
general al O.N.U., Kurt Waldheim,

de o comisie a Federaţiei interna
ţionale pentru drepturile omului, ca
re a vizitat recent Chile, relevă 
„maltratările şi execuţiile în rindul 
deţinuţilor politici arestaţi din ordi
nul juntei“.

Pe de altă parte,' un decret gu
vernamental interzice orice activi
tate celor şapte partide politice ca
re făceau parte din coaliţia guver
namentală a Unităţii Populare, mă
sură care a fost de fapt pusă în a- 
plicare încă de la 11 septembrie, 
cînd junta militară a preluat pute
rea în Chile.

„Ciprian
Porumbescu“
Ultimul film a Iul Gheorghe 

Vitanidis, „Ciprian Porumbescu“, 
atinge o zonă tematică atractivă 
şi dificilă în acelaşi timp, pre- 
zentînd toate ahturile pentru a 
cunoaşte o  mare popularitate. 
Biografia zbuciumată a compozi
torului (1853—1883), care trăieşte 
într-o epocă de trezire şi de afir
mare a conştiinţei naţionale a 
românilor, se transpune intr-un 
film străbătut de înalte idei ̂  şi 
sentimente, de elanuri patriotice 
şi de optimism. Reconstituirea 
filmică nu e doar a unei vieţi, ci 
a unor evenimente luminate de 
reînvierea avîntatelor idealuri 
ale anului 1848, de marcarea prin 
luptă a crezului unităţii tuturor 
românilor. Destinul lui Ciprian 
e înfăţişat sub cele două aspecte 
definitorii, strîns împletite! acela 
de om politic, iniţiator de asocia
ţii studenţeşti, de reuniuni artis
tice care vizează ridicarea nea
mului, şi celălalt, de compozitor 
şi interpret exceptional înzestrat.

Filmul începe cu un moment 
de incandescentă a afirmării con
ştiinţei naţionale, moment care 
îl plasează sub zodia evocării is
torice: este vorba despre solem
nitatea sărbătoririi a 400 de ani 
de la ridicarea mînăstirii Putna 
de către marele Ştefan; Ciprian 
Porumbescu cîntînd în faţa mul-
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ţimii de ţărani, de studenţi şi de 
fruntaşi ai vieţii artistice şi cul
turale din România, printre care 
Eminescu, Slavici, Kogălniceanu, 
veniţi acolo ca simbol al unităţii 
deasupra unor graniţe vremelni
ce, cîntă „în faţa întregii Dacii". 
Momentul e solemn şi impresio
nant, creînd o stare de spirit fa
vorabilă receptării mesajului aces
tei opere cinematografice. Rind 
pe rînd urmărim momentele ac
tivităţii patriotice a lui Ciprian 
ca preşedinte al asociaţiei studen
ţeşti „Arboroasa“, pentru afirma
rea conştiinţei naţionalităţilor 
împilate, ca iniţiator al unor ma
nifestări antihabsburgice, ca de
ţinut în închisoarea care-i va şu
brezi sănătatea, ca student la Vie- 
na şi ca profesor la Braşov. 
Gheorghe Vitanidis aduce nume
roase detalii, nu întotdeauna su
ficient de revelatoare pentru ta
bloul epocii, al mediului, al Con
diţiilor istorico-sociale în care 
creşte şi se afirmă personalitatea 
politică a lui Ciprian Porumbes
cu. Paralel e urmărit firul crea
ţiei, împletit cu acela al unei dra
goste romantice, nefericite din 
cauza prejudecăţilor şi bigotis
mului vremii. Acest tir e susţi
nut cu imagini în planuri largi, 
ale unor plaiuri de o frumuseţe 
tulburătoare, de peisaje care, de 
multe ori, trăiesc în film doar 
prin însuşi farmecul lor, neinte
grate organic în ansamblu. E sus
ţinut apoi de muzică, pentru că 
viaţa Iui Ciprian Porumbescu în
seamnă, în primul rînd, muzică. 
Şi, ascultată în sala de cinemato
graf, muzica aceasta cîştigă par
că nişte rezonanţe şi mai înălţă
toare, sentimentele se amplifică, 
emoţia spontană sporeşte nebă
nuit; muzica este liantul datelor 
biografice şi firul vieţii interioare 
a acestui film.

In ciuda unor secvenţe melo
dramatice, a unor lungimi inuti
le, a unor frumuseţi prea căutate, 
Gheorghe Vitanidis ne-a dat un 
film educativ, emoţionant, cu un 
mesaj generos şi clar exprimat, 
folosind cu măiestrie bogatul ar
senal al forţelor artistice care 
i-au stat la dispoziţie, de la or
chestra condusă de Paul Popes- 
cu, pînă la virtuozitatea Iui Şte
fan Ruha, experienţa şi talentul 
operatorilor Ovidiu Gologan şi 
Aurel Kostakievicz, priceperea şi 
măsura dovedite de realizatorii 
decorurilor şi costumelor în afir
marea specificului românesc. O 
distribuţie cuprinzînd actori cu 
vechi state de serviciu, bine cu
noscuţi publicului, asigură inter
pretarea la un nivel constant ri
dicat. In rolul titular, tînărul 
Vlad Rădescu are un debut pro
miţător. V. I. POPA

Dialog cu cititorii p e  t e m e  j u r id ic e
•  Răspunsul Ia întrebarea dv., to

varăşe Gheorghe Pleşa (Sibiu), vi-1 
dăm prin prevederile art. 59 din Le
gea 27/966 şî art. 76 din H.C.M. 252/ 
967, care prevăd că pensionarii de 
invaliditate gradul III au dreptul să 
primească pe timpul cit sínt anga
jaţi, pe lingă salariul de încadrare, 
pensia de asigurări sociale în între
gime, fără ca acestea împreună să 
poată depăşi salariul tarifar in vi
goare, corespunzător funcţiei avute 
la data pensionării de invaliditate. 
In cazul cînd salariul tarifar de în
cadrare împreună cu pensia, ori nu
mai salariul tarifar, depăşesc sala
riul tarifar în vigoare al funcţiei 
avute la data pensionării de invali
ditate, pensia se reduce sau plata 
pensiei se suspendă, după caz. Men
ţionăm că este vorba de salariul ta
rifar de încadrare şi nu de cîştigul 
realizat, care poate fi depăşit.

•  La cele solicitate de1 dv. stima
tă tovarăşe Doina Petcu (Sibiu), vă 
comunicăm că acei angajaţi care au 
fost în incapacitate temporară de 
muncă întregul an calendaristic, nu 
au dreptul la concediul de odihnă 
pentru acel an. In cazul în care pe
rioada de incapacitate temporară de 
muncă a fost de 12 luni sau mai 
mare şi s-a extins pe 2 ani calen
daristici, angajaţii au dreptul Ia un 
singur concediu de odihnă, acordat 
în anul reînceperii activităţii, în 
măsura în care nu a tost efectuat 
în anul în care s-a produs pierde
rea temporară a capacităţii de 
muncă. Dacă situaţia este cea de
scrisă în scrisoare, beneficiaţi de 
concediul de odihnă pentru cei doi 
ani — în funcţie de vechimea ce-o 
aveţi în muncă — deoarece incapa
citatea temporară de muncă a durat 
mai pufin de 12 luni. Cele de mai 
sus îşi găsesc reglementarea în art. 
8 din Legea 26/967, privind conce
diul de odihnă al angajaţilor.

•  Decretul 285/960 cu modificările
ulterioare referitor la acordarea a- 
locatiei da stat pentru copii, pre
vede că ia stabilirea rangului co
piilor se iau în considerare numai 
copiii ......  aflaţi în întreţinerea fa
miliei". Or, tovarăşe Mihai Chirilă 
(Mediaş), copiii care se află în în
treţinerea mamei şi pentru care plă- 
tăţi pensie alimentară — neaflîn- 
du-se deci în întreţinerea dv. — nu

se iau în considerare la stabilirea 
rangului pentru copiii ce-i aveţi cu 
o altă femeie cu care convieţuiţi 
şi pe care i-aţi recunoscut.

•  Orele în care o persoană pres
tează muncă peste durata normală 
a timpului de lucru sínt ore supli
mentare şi . .  se compensează cu 
timp liber corespunzător“. Dacă 
munca astfel prestată nu a putut 
fi compensată cu timp liber cores
punzător, în următoarele 30 de zile

şi cel în cauză este de acord, orele 
suplimentare se vor retribui c:u un 
spor de 50% sau 100% potrivit art. 
120 clin Codul muncii, cu respecta
rea prevederilor art. 110 din acelaşi 
cod. Acesta este răspunsul, tovarăşe 
Dumitru Primac (Sibiu) în legătură 
cu ceea ce vă interesează pe dv. şi 
pe colegii de muncă.

CAIUS CONSTANTINESCU
• consilier juridic

SPORT •  SPORT •  SPORT

FOTBAL, divizia C
A

In seria a Xll-a — luptă strînsă
Cu- disputarea etapei a opta, în 

divizia C s-a intrat în a doua jumă
tate a turului. Cu toate acestea, 
lupta rămîne în continuare foarte 
strînsă, diferenţa dintre formaţia 
clasată pe locul 12 (I.P.A. Sibiul şi 
cea de pe primul loc (C.S.U. Bra
şov), fiind doar de două puncte. 
Iată cum se prezintă clasamentul:

1. C.S.U. Br. 8 5 0 3 12— 8 10
2. Met. C. Mică 8 4 2 2 10—• 7 10
3. C.I.L. Blaj 8 4 1 3 10—• 0 9
4. Chimia Vict. 8 3 3 2 8—■ 6 9
5. C.F.R. Sigh. 8 4 1 3 8—■ 8 0
6. Hidr. R. Vîlcea 8 3 3 2 3—• 3 ţt
7. I.C.I.M. Br. 8 3 2 3 9—■ 6 8
8 Torpedo Zăr. 8 3 2 3 7—. 5 8
9. Textila Sebeş 8 4 0 4 12—-11 8

10. Lotrul Brezoi 8 4 0 4 5—■ 5 8
11. Textila Cis. 8 4 0 4 9—-11 8
12. I.P.A. Sibiu 8 3 2 3 6—•10 8
13. Precizia Săcele 8 3 1 4 6—■ 7 7
14. Vitrometan M. 8 3 1 4 7—-10 7
15. Oltul R. Vil. 8 2 1 5 6—- 9 5
16. Carpaţi Mîrşa 8 l 3 4 8 - 44 5

Rămîne ca următoarele partide să
facă o regrupare a echipelor. Situa
ţiile cele mai precare le au Carpati 
Mîrşa — care, deşi a cîştigat dumi
nică un punct Ia Precizia Săcele,

continuă să rămină pe ultimul loc 
— şi Vitrometan Mediaş. Dar lucru
rile sínt încă departe de-a fi defi
nitive.

Etapa viitoare programează intii- 
nirile: Carpati Mîrşa—Vitrometan
Mediaş;' Textila Cisnădie—C.I.L. 
Blaj; I.P.A. Sibiu—Textila Sebeş; 
Metalul C. Mică—Torpedo Zărneşti; 
Chimia Victoria—I.C.I.M. Braşov; 
C.S.U. Braşov—Precizia Săcele; Ol
tul Rm. Vîlcea—Lotrul Brezoi; 
C.F.R. Sighişoara—Hidr. Rm. Vîlcea.

Meci a m ic a l
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Astăzi, pe stadionul Metalul va 
avea loc începînd cu ora 15,45 o 
partidă amicală de fotbal în care 
echipa sibiană F.C. Şoimii întîlneşte 
pe divizionara A, Steagul roşu Bra
şov.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Po

liţistul (orele 9,00;
11,30; 14,00; 16,30; 19,00; 21,00); AR
TA: Ciprian Porumbescu, seriile I şi 
II (orele 10,00; 14,00; 17,00; 20.00);
TINERETULUI: Marea hoinăreală
(orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 
20,30);

MEDIAŞ: PROGRESUL: Maria
Stuart (orele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 
19,00; 21,15); TINERETULUI: Neamul 
Şoimăreştilor, seriile I şi II (orele 
10,00; 16,00 şi 19,00).

CISNĂDIE: POPULAR: Nici un 
moment de plictiseală (orele 11,00;
16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Fata care vinde flori (orele 17,00 şi
20,00) .

COPŞA MICA: POPULAR: Lumea 
se distrează (orele 17,00; 19,00).

OCNA SIBIULUI: Manuela (orele 
17,00 şi 20,00).

BAZNA-BÄI: Bariera (orele 17,00 
şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Abel, fratele tău (orei® 17,00 şi 
19,00).

16,00—17,00 — Telescoală. 17,30 
— Emisiune în limba maghiară. 
18,30 — Telex. 18,35 — Din ţă
rile socialiste. 18,45 — Universi
tatea T.V. 19,20 — 1001 de seri: 
Ciufulici. 19,30 — Telejurnal.
20,05 — Seară pentru tineret. 
22,15 — 24 de ore.

TEATRU
La Teatrul de stat 

din Sibiu, ora 19,30 
are loc spectacolul cu piesa Gaiţe
le, abonament C, iar la Agnita, oi a 
20, spectacolul cu piesa Taina caste
lului din Carpaţi, susţinut tot de ac
tori ai teatrului sibian.

EXPOZIŢII
In sala de marmu

ră a Casei de cultu
ră a sindicatelor din Sibiu poate fi 
vizitată expoziţia de fotografii artis
tice şi caricatură cu tema: Etică şi 
echitate, la care participă Gheorghe 
Lăzăroiu şi cercul de caricaturişti 
„Reflecţii umane“ al casei de cultură.

•  La Casa de cultură' a tineretu
lui, ora 18, cu ocazia serii cultural- 
distractive organizată cu concursul 
tinerilor de la Întreprinderea meca
nică şi „Drapelul roşu“ din localita
te, tovarăşul Constantin Mihai, ac
tivist- al Comitetului judeţean Sibiu 
al P.C.R. va conduce dezbaterea te
mei: Valorile morale ale societăţii 
socialiste.

v s / m p u t

. Centrul meteorologic Sibiu comu
nică starea timpului pentru urmă
toarele 24 de ore: vreme uşor in
stabilă cu cerul variabil, mai mult 
noros. Temporar, vor cădea precipi
taţii sub formă de ploaie. Vîntul va 
sufla slab pînă la potrivit din sec
torul vestic. Minimele vor fi cuprin
se între 10 şî 12 grade, iar maxime
le între 20 şi 23 grade.

□ TELEVIZIUNE A
CONFERINŢE

•  Spicuind din pro
gramul de activităţi 

al Casei de cultură a sindicatelor 
din Sibiu am reţinut, printre altele, 
că astăzi, la ora 17, în sala centru
lui de informare, în cadrul clubului 
economiştilor va fi susţinută tema:

9,00 — Curs 
de limbă engleză.

Lecţia 61 (reluare). 9,30 — Curs 
de limbă germană. Lecţia 63 (re- , Calculul matricial şi aplicaţiile sale 
luare). 10,00 Telex. 10,05 — Cărţi în rezolvarea problemelor econo- 
şi idei. 10,25 — Telecinemateca mice, la care îşi va aduce contribu- 
(reluare). 12,05 — Telejurnal, ţia tovarăşul Gheorghe Butiu.

Deschiderea cursurilor 
Universităţii populare 

Sibiu
Astăzi, la ora 18, în sala de 

conferinţe a palatului Astra are 
loc deschiderea festivă a cursu
rilor Universităţii populare din 
Sibiu, pe anul de învăţămînt 1973 
—1974.

Cu această ocazie, acad. Re
mus Răduleţ, vicepreşedinte al 
Academiei R.S. România, rectorul 
Universităţii populare Bucureşti, 
susţine conferinţa Prognoza, în 
plină revoluţie tehnico-ştiinţifică.

EVENIMENTUL PE SCURT
•  IN CAPITALA ARGENTINEI, în

>rezenţa a aproape 2 000 de delegaţi, 
eprezentînd 50 de ţări din toate 
ele cinci continente s-a deschis cel 
te-al 24-lea Congres internaţional al 
Vpimondiei. ale cărui lucrări vor 
ontinua pînă la 20 octombrie. Ge- 
îeralul Juan Domingo Peron, pre- 
;edintele Argentinei, a fost declarat 
jreşedinte de onoare al Congresului.

Deschiderea festivă a lucrărilor a 
ost făcută de prof. dr. V. Harnaj 
România), preşedintele Federaţiei 
internaţionale a asociaţiilor de api
cultura — Apimondia.

Cu prilejul deschiderii lucrărilor 
congresului, prof. dr. V. Harnaj a 
inaugurat expoziţia de apicultura 
„Bxpo-73“. Cele trei standuri prezen
tate de apicultorii români se bucură 
de aprecieri unanime.

•  PRIMUL MINISTRU AL MARII 
BRITANII, EDWARD HEATH, a a-
vut, marti, la Londra, o întrevedere 
cu reprezentanţii Confederaţiei in
dustriilor britanice. Agenţia Reuter 
precizează că au fost abordate, cu 
acest prilej, probleme privind măsu
rile prevăzute in cadrul celei de-a 
treia faze a programului de auste
ritate al guvernului.

Edward Heath a avut, de aseme
nea. întrevederi cu reprezentanţii 
Congresului Sindicatelor Britanice 
(T.U.C.), care şi-au manifestat „opo
ziţia fermă* faţă 'de strategia anti-

inflationistă a cabinetului conserva
tor.

•LA MOGADISCIO s-a deschis 
cea de-a 22-a sesiune a Comitetului 
Eliberării al Organizaţiei Unităţii A- 
fricane. Luînd cuvîntul cu acest pri
lej, preşedintele Consiliului Revolu
ţionar Suprem din Somalia, Moha
med Siad Barre, s-a pronunţat pen
tru consolidarea relaţiilor dintre sta
tele africane şi a lansat un apel in 
vederea intensificării sprijinului Ra
cordat mişcărilor de eliberare naţio
nală pe continent.

•  PREŞEDINTELE ARGENTINEI, 
JUAN PERON, şi VICEPREŞEDIN
TELE REPUBLICII, ISABEL MARTI
NEZ DE PERON, au acceptat invi
taţia transmisă de preşedintele R.S.F. 
Iugoslavia, Iosip Broz Tito, de a vi
zita Iugoslavia — transmite agenţia 
Taniug.

•  CU 11 VOTURI PENTRU ŞI
DOUA CONTRA, Comitetul general 
al Adunării Generale s-a pronunţat 
pentru excluderea reprezentanţilor 
regimului de la Pnom Penh din 
O.N.U. Comitetul a luat această de
cizie în cadrul dezbaterilor pe mar
ginea cererii prezentate de 31 state, 
între care si România, privind inclu
derea pe agenda actualei sesiuni a 
punctului intitulat „Restabilirea
drepturilor legitime ale Guvernului 
Regal de Uniune Naţională al Caro- 
bodgîei la Naţiunile Unite".

Oficiul judeţean 
de turism Sibiu

organizează o excursie în R.P. Chineză — R.P. Co
reea, cu durata de 30 zile. Plecarea va avea loc din 
Bucureşti, cu avionul, în 20.XII. a.c.

Preţ informativ: 14 000 lei.
înscrierile se primesc la O.J.T. Sibiu şi filiala ide tu

rism Mediaş, pînă la data de 5. XI. a.c.

Vluzeul Brukenthal
angajeaza:

— 1 peisagist — floricultor (grădinar) la sec

ţia de etnografie din Dumbrava Sibiului.

în trep rinderea  
com ercială locală de s ta t  

pentru  alim entaţie publică Sibiu
mgajează:

— 3 şoferi

— 1 reparator cîntare cu autorizaţie

Informaţii suplimentare la compartimentul personal 
din Piaţa Unirii nr. 4.

1.1. S . J M U I N T  Sibiu
angajează urgent: 

1 bobinator motoare electrice

O.J.T. Sibiu
recrutează tineri — băieţi şi fete — în vîrstă de 16— 
18 ani absolvenţi a 8—10 clase generale pentru şcola
rizare prin ucenicie la locul de muncă în meseria de 
bucătar.

înscrierile se fac la compartimentul personal, Piaţa 
Unirii nr. 4, pînă în ziua de 19 octombrie 1973.

publicitate
Judecătoria Sibiu. Dosar nr 5134' 

1972. Citaţie. Pîritul Laszio Andraş 
se citează, cu domiciliul necunos
cut, in faţa Judecătoriei Sibiu pe 
ziua de 6 noiembrie 1973, la a pa
tra conciliere în procesul de di
vorţ, înaintat de soţia sa, Laszio 
Rosina. domiciliată în comuna Ră
şinari nr. 1049, judeţul Sibiu.

OFER Cluj cameră, bucătărie, 
ultracentral, contra similar Sibiu. 
Informaţii Sibiu, telefon 314 61.

VlND urgent motocicletă IJ, cu 
sau fără ataş. Hipodrom bloc 15, 
apartament 31.

VlND maşină cusut Singer, stare 
bună. Sălişte nr. 207, Wolf.

VlND casă liberă, 4 camere, bu
cătărie, gaz, apă, lumină, preţ con
venabil. Str. Măgheranului 35.

VlND casă cu gaz, instalaţie e- 
lectrică, dependinţe, grădină. Şcica 
Mare 634.

PIERDUT legitimaţie nr. 68, eli
berată de Victoria Sibiu pe numele 
Möss Katharina. O declar nulă.

PIERDUT legitimaţie nr. 937, eli
berată de Fabrica de cuţite Ocua 
Sibiului pe numele Muntean Iacob. 
O declar nulă.

Studentă engleză meditez orice 
nivel. Adresaţi telefon 134 72, ore
le 14—16.
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